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Fotó: 
Jani Martin

Kammerer Zoltán polgármester is részt vett a Nemzeti Tanévnyitón a frissen 
elkészült Dunakeszi Diáknegyedben. A minden igényt kielégítő új intézmény  
a térség más települései számára is nagy előrelépés, hiszen a környékről is 
járnak majd ide tanulni gyerekek, többek között Gödről is sokan.

Augusztus elején a felsőgödi 
vasútállomás közelében be-
üzemeltek egy új bankauto-
matát. A városvezető is tesz-
telte, és bízik benne, hogy az 
új készülék telepítése nagy-
ban megkönnyíti az itt élők 
ügyeinek intézését.

A Mozogj velünk – Göd programsorozat idei 
zárásaként szeptember elsején újra benépesült 
az alsógödi sporttelep melletti kiserdei füves te-
rület. Miután az első szeptemberi vasárnapon 
Katus Attila aerobik világbajnok a bemelegítés-
sel megadta az alaphangot, Polgár Annamari 
nyújtása, stretchingórája zárta a szabadtéri erő-
sítő és alakformáló szabadidősport-esemény-
sorozatot, melynek keretében júniustól kezdve 
hétről hétre gerinctréning, gyermektorna, alak-
formáló torna és Gymstick-foglalkozásokat ve-
zettek a szakemberek az önkormányzat támo-
gatásával, Rezneki Zsuzsa főszervezésében.   

Szőllősi István nyolcadik lett 14.05 mé-
teres eredményével a párizsi paralimpia 
súlylökőversenyében, a férfiak F20-as 
kategóriájában. Döntőjére szeptember 
3-án este került sor a Stade de France 
stadionban. Az MTK, korábban a Váci 
Reménység paraatléta súlylökője a to-
kiói paralimpián az ötödik, az idei, szintén 
Japánban rendezett világbajnokságon a 
hatodik helyezést szerezte meg, a ma-
gyar bajnokságon többször a csúcsra ért. 
Edzője is gödi, Magyari Zoltán; a francia 
fővárosba pedig együtt utazott vele a 
para  atléta-csapat kapitányaként a szin-
tén gödi szakember, Oroszi Zsuzsanna is.

Kaleidoszkóp

FO
TÓ

: W
O

R
LD

 P
A

R
A

 A
TH

LE
TI

C
S,

 A
R

C
H

ÍV



4 Aktuális

A TESZ háza tájáról jelentjük
Fókuszban az iskolai 
gyermekétkeztetés

Az iskolai étkezéseket minden tanév-
re külön meg kell rendelni, a megren-
delőlapok elérhetőek a Településellá-
tó Szervezet irodájában (Duna út 5.)  
vagy a weboldalán: goditesz.hu/szol-
galtatasok/kozetkeztetes.

A beérkezett étkezési megrende-
lések feldolgozása után a szeptem-
beri étkezési számlákat augusztus 
végétől kezdték kiküldeni a megadott 
e-mail-címekre. Az étkezések fizetése 
minden esetben előrefizetéssel törté-
nik, az októberre vonatkozó számlákat 
szeptember 19-től küldik ki. Hiányzás 
esetén az étkezés lemondására az elő-
ző nap 9 óráig van lehetőség, melyet 
vagy a szülői felületen keresztül, vagy 
az elelmezes@god.hu címre küldött 
elektronikus levéllel lehet megtenni.

Minden elsős tanuló és új étkező az 
étkezéshez költségmentesen menza-
kártyát kap. Az elsős gyermekek kár-
tyáit az osztály tanítója kezeli, az új 

étkezők kártyáit szintén az iskolai tit-
kárságra küldik ki. Az elveszett, meg-
rongálódott kártyák pótlására szemé-
lyesen hétfőn és szerdán délelőtt a 
TESZ irodájában van lehetőség, az új 
kártya költsége 1365 Ft. Az új kártya 
díját átutalással is lehet fizetni, ebben 
az esetben utaláskor a megjegyzés 
rovatban fel kell tüntetni a gyermek 
nevét, iskoláját és osztályát; a kártyá-
kat ilyen esetben az iskolai titkárságra 
küldik ki.

A karbantartások 
csúcsszezonja a nyár

Szinte minden gyermekintézmény-
ben történt felújítás, karbantartás a 
nyári hónapokban. Egyebek mellett 
tisztasági festés volt a bölcsődében, 
az óvodákban, a Gyermekjóléti Szol-
gálatnál a laminált padló cseréjét vé-
gezték el. Leválasztottak egy óvodai 
csoportnak megfelelő részt a Rákó-
czi úti bölcsődéből, kerítést építettek, 
napellenzőt telepítettek, az új udvar-
részre játékok is érkeztek. Festették 
a homokozókat, udvari játékokat a 
Szivárvány bölcsődében, átvizsgál-
ták a játszóeszközöket a Hétszínvilág 
óvodaegység udvarán. 

A TESZ munkatársai konyhát ala-
kítottak ki a volt okmányiroda épü-

letében, ahova az Alapszolgáltatási 
Központ költözik arra az időre, amíg 
felújítják, átépítik a Vasvári utcai épü-
letet. A munkatársak a költözésben is 
segítenek az intézménynek.

Elkészültek az öltözőfelújítási mun-
kák a Balázsovits Sportcsarnok mel-
lett. Továbbá átadták az étkezőt és a 

tálalókonyhát tanévkezdésre a Huzel-
la iskolában (képünkön).

A közterületeken a TESZ csapata a 
virágágyások locsolását, gyomlálását 
végzi folyamatosan, míg vállalkozóval 
megosztva csinálják városszerte a ka-
szálásokat. Vállalkozó öntözi a tavasz-
szal telepített csemetefákat. 

A god.ecity.hu oldalon keresztül elérhe-
tő szülői étkezési felület fejlesztésének 
köszönhetően lehetőség van az étkezési 
számlák online bankkártyás kifizetésére 
is. Ezen felül itt nyomon követhetők a 
gyermek étkezési számlái és az étkezé-
si egyenleg; megtekinthetők az aktuális 
menük heti bontásban; és a gyermek 
különóráihoz igazodva akár egész évre 
vonatkozóan egyes napokra is érvénye-
síthető az étkezés online lemondása.
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Első a gödiek védelme

Aktuális

Útfelújítások városszerte

Megkezdődhet a Sellő utca felújítása a 
Duna út és Hunyadi utca között Felső-
gödön. Ott évekkel ezelőtt a DMRV fél-
pályán feltörte az utat egy vezetékcsere 
miatt. A korábbi megállapodás szerint 
az érintett szakasz felét a DMRV, másik 
felét a város állította volna helyre, de 
ez ebben a formában az előző önkor-
mányzati ciklusban meghiúsult, csak a 
vízműtársaság teljesítette a megállapo-
dás rá eső részét. Most sikerült forrást 
biztosítani rá, és a Penta Kft.-vel kötött 
megállapodás keretében elkezdődhet 
az utca fennmaradt szakaszának fel-
újítása.

A város további utcák felújítását ter-
vezteti. Az Öregfutó utca Pulykaház és 
Bornemissza utcák közötti szakasza 
mellett készülnek a tervek a Hajnal, a 
Virágos, a Turista, a Zúgóárok, az Ojt-
ványos utcák és a Kerekerdő köz asz-
faltozására.

Egy időre elköltözik
az Alapszolgáltatási Központ 

A Vasvári utcai épület kibővítése miatt 
az Alapszolgáltatási Központ átme-
netileg a volt okmányiroda épületébe 
költözik a Pesti út 60/A-ba. A változás 
várhatóan az év végéig él majd.

Más helyen az alsógödi labor is

Szintén a volt okmányiroda épületé-
ben történnek a vérvételek Alsógödön 
szeptember 2-tól. Az időpontok válto-
zatlanok: szerda és csütörtök regge-
lenként 6.00–7.30-ig lehet beutalóval 
felkeresni a labort.

Hamarosan kezdődik az építkezés

A Városháza udvarán álló épület felújítá-
sa, átépítése előkészítéséhez kiköltözik 
a közterület-felügyelet az Egészségház 
megüresedett végébe, ahol korábban 
az orvosi ügyelet, illetve heti két reggel 
a labor működött.

HÍRMOZAIK

Kammerer Zoltán a Samsunggal kezdte 
a válaszok sorát: „Álláspontom válto-
zatlan, továbbra is a gödiek érdekeinek 
kell érvényesülnie: a Samsungnak, ha 
már itt van, akkor minden jogszabályt és 
előírást be kell tartania.” Emlékeztetett 
rá, hogy tavasszal sajtóhírekhez kap-
csolódóan büntetőfeljelentést tett kör-
nyezetkárosítás vagy rémhírterjesztés 
bűncselekmény gyanúja miatt, a nyo-
mozóhatóság eljárása folyamatban van.

„A Samsung SDI gyára Magyarország 
Kormánya által létrehozott különleges 
gazdasági övezetben helyezkedik el, ami 
azt jelenti, hogy az egyébként alapeset-
ben az önkormányzatokhoz tartozó ha-
tósági jogkörök a kormányhivatalokon 
keresztül a kormányhoz tartoznak. Ter-
mészetesen a rendelkezésünkre álló ösz-
szes eszközt felhasználjuk a gödiek vé-
delme érdekében, és arra kényszerítjük a 
gyárat, hogy a jogszabályokat tartsa be.”

Ennek ellenőrzéseképpen a város 
saját monitoringrendszert épít ki. A zaj-
mérésekkel kapcsolatban lefolytatták 
a közbeszerzési eljárást, zajlik a szer-
ződéskötés, a gyár közelében négy 
helyszínen mérik majd folyamatosan a 

terhelést. „Egy éve ellenőrizzük folyama-
tosan a gödi levegő tisztaságát, minden 
évszakban zajlottak mérések, őszre vár-
hatjuk az első akkreditált mérési eredmé-
nyeket az NMP oldószerről. A város saját 
talajmonitoring-rendszerének kiépítése is 
halad, a szakértői anyagnak megfelelően 
hat helyszínen zajlik az ellenőrzőkutak lé-
tesítése, elkészültek a telepítésre vonat-
kozó tervek, folyik az engedélyeztetés.” 
A polgármester hangsúlyozta, hogy a 
feltáró vizsgálatok azt állapították meg, 
hogy a talajvízben nem található a sokat 
emlegetett NMP. (Minderről részleteseb-
ben olvashatnak a 6–7. oldalon.)

Számos kérdés érkezett a biológiai 
szúnyoggyérítés bevezetésével kap-
csolatban. Biológiailag gyéríteni egyedül 
kora tavasszal lehet, mondta el a pol-
gármester, és hozzátette: jelenleg tanul-
mányozzák, hogy a Dunakanyar más 
településein milyenek a tapasztalatok. 
Céljuk egy olyan rendszer kialakítása, 
amely úgy tud hatékonyan működni, 
hogy a legkevésbé terheli a környezetet.

A golfpályáról szólva megjegyez-
te: több kiaknázatlan lehetőség is van 
a láprétben, de ehhez gondozottab-
bá kell tenni úgy, hogy megőrizzük a 
felbecsülhetetlen természeti értékét. 
Több közösségi tér létrehozása szük-
séges a városban, a Duna-part és a 
Feneketlen-tó rendezettebbé tételére a 
következő ciklusban kiemelt figyelmet 
fordítanak majd. Hangsúlyozta, hogy 
az önkormányzat ingatlanvagyonát a 
jövőben sem adják el, sőt, lehetőség 
szerint gyarapítják.

Az idei gödi közmeghallgatást 
internetes közvetítésen keresztül 
követhették az érdeklődők, 
augusztus 27-én Kammerer Zoltán 
polgármester – ahogy tavaly is – 
online válaszolt az előre feltett 
kérdésekre. Összefoglalónkban 
a legtöbb kérdést érintő 
témákból idézünk.
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6 Interjú

– Milyen célt szolgáltak a fúrások?
– Az eljárás során mintákat vettünk a 
talajból és a talajvízből, hogy ezek la-
boratóriumi kielemzése után, szakmai 
szempontok alapján születhessen dön-
tés arról, hová érdemes majd telepíteni 
a város talajvízminőséget ellenőrző hat 
kútját. Tizenkilenc helyszínen fúrtunk le a 
talajba a talajvízszintig – három esetben 
nem sikerült talajvizet találni –, ezenkí-
vül a felső rétegből talajmintát vettünk. 
A területről akkreditált módon összesen 
16 talajvíz- és 328 talajmintát nyertünk. 
A talajmintákból a szerződés szerint 
csak a feltalaj mintái kerültek labora-
tóriumba. A hat állandó megfigyelőkút 
helyszínének meghatározása során 
egyúttal egy átfogó vizsgálat készült 
Göd talaj- és talajvízállapotáról.

– Milyen szempontok figyelembevé-
telével történtek a próbafúrások?

– Az akkumulátorgyár körül 500, 
1000 és 1500 méteres távolságban, 
koncentrikus kör alakban, a Duna felé 
mélyítettünk le fúrásokat, ezenkívül az 
M2-es gyorsforgalmi út túloldalán is vé-
geztünk három fúrást. Ez utóbbi terüle-
ten sajnos talajvizet nem találtunk, így 
mind a hat megfigyelőkutat a gyár és a 
Duna közötti területre javasoljuk telepí-
teni úgy, hogy illeszkedjenek a kiindulá-
si elképzeléshez, vagyis a gyártól 500, 
1000 és 1500 méteres távolsághoz.

– A laboratóriumban milyen kompo-
nenseket vizsgáltak a mintákban?

– A szerződésünk ezt pontosan 
meghatározta. Az összes talajmintánál 
megtörtént a vizsgálat fémekre és fél-
fémekre, az NMP oldószerre, továbbá 
hat kiválasztott furatnál gyakorlatilag 
kiterjedt majdnem minden eddig ismert 

és határértékkel rendelkező szennye-
ző komponensre. A talajvízelemzések 
egyrészt lefedték az általános vízké-
miai összetevőket, másrészt itt is vizs-
gálni kellett az akkumulátorgyártásból 
származó/származható esetleges al-
kotóelemeket, például a lítium- és az 
NMP-koncentrációt. A mintákat akk-
reditált laboratóriumok elemezték, az 
eredmények alapján készítettük el az 
értékelő szakvéleményünket. Ez gya-
korlatilag egy alapállapotot tár elénk, a 
későbbiekben a rendszeres monitoring 
tevékenység során ehhez képest lehet 
majd a változásokat nyomon követni és 
azokból következtetéseket levonni.

– Kíváncsian várjuk, mi szerepel az 
elkészült értékelő szakvéleményben!

– A korábbi híradások ismeretében 
talán erre az adatra kíváncsiak a leg-
többen: egyetlen vízmintában és egyet-

len talajmintában sem volt kimutatható 
az NMP komponens jelenléte. Az NMP 
egy oldószer, amit a korábban használt 
és veszélyes oldószerek kiváltására al-
kalmaznak és felhasználják az akkumu-
látorgyártásban is. Ellentétben számos 
korábbi oldószerrel, az NMP-nek hiva-
talosan nem tudunk karcinogén, azaz 
rákkeltő hatásáról. Jellemző rá, hogy 
elég gyorsan bomlik, biológiai lebom-
lási ideje a termék biztonsági adatlapja 
alapján kb. húsz nap. Tudni érdemes 
még az NMP-ről, hogy normál üzem-
menetben az akkumulátorgyár lég-
szennyező anyagként bocsátja ki, és 
a légkörből „megfelelő” meteorológiai 
viszonyok között (például csapadékkal) 
tud eljutni a talajra, onnan pedig bele-
mosódni a talajvízbe.

Az NMP nem szerepel a határérté-
keket tartalmazó rendeletben, jelenleg 
még nem dolgoztak ki rá határértéket. 

Nem találtak NMP-t a mintákban
Újabb fontos állomásához érkezett a város saját talajvíz-ellenőrző rendszerének kiépítése. 

Május második felében a közbeszerzési eljárás győztes cégének munkatársai összesen 
19 furatot mélyítettek le, ezekből talaj- és talajvízmintákat vettek. 

Az akkreditált laboratóriumi elemzés után elkészült a szakértői vélemény, és e szerint egyetlen 
talajvíz- és egyetlen talajmintában sem volt kimutatható az oldószer NMP komponens jelenléte. 
A részletekről kérdeztük az NNK Kft. képviseletében Püski Imre okleveles környezetmérnököt.

Gőzerővel készül Göd saját talajvízminőség-ellenőrző rendszere

Kammerer Zoltán polgármester a mintavételek egyik helyszínén Püski Imrével
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Ugyanakkor a Magyar Mérnöki Kamara 
Környezetvédelmi Tagozata idén áp-
rilisban szakértői anyagot tett közzé a 
szennyvíz NMP koncentráció határér-
tékének meghatározási szempontjai-
ról: „ha egy olyan anyag kerül elő, ami 
természetben nem található meg és 
korábban nem használtak, és nincs 
benne jogszabályokban sem, ennek a 
megjelenése mindenképpen egyfajta 
környezetkárosodásnak a gyanúját kelti 
fel”, akkor a zéró tolerancia alkalmazá-
sát javasolják a jelen és jövő generáci-
ók védelme érdekében. Még egyszer 
hangsúlyozom: nem találtunk sem a 
talaj-, sem a talajvízmintában NMP-t.

– Milyen további eredményekre ju-
tottak? Mértek olyan határérték-túllé-
péseket, amik miatt aggódni kellene?

– A talaj- és a talajvízminták fém- és 
félfém-koncentrációja minden esetben 
határértéken belülinek bizonyult. A min-
ták közül hat furatban a cink B szeny-
nyezettségi határértéket meghaladó 
koncentrációban volt kimutatható. Ez 
azonban nem feltétlenül hozható ösz-
szefüggésbe az akkumulátorgyárral, 
hiszen értéke közvetlenül az akkumu-
látorgyár melletti fúrásokban volt a leg-
alacsonyabb, míg a Duna felé haladva 
egyre nőtt, ahogy a temető és a vas-
útállomás környékén is. Ennek való-
színűleg geológiai vagy egyéb magya-
rázata van, javasoljuk a cink figyelését 
hosszú távon.

A nitrogénformák tekintetében több 
fúráspontban vett talajvízminta vizsgá-
lati eredményei szintén meghaladták a 
B szennyezettségi határértékeket, ezek 
a nitrit, a nitrát, az ammónium. Ezek 
származhatnak mezőgazdasági tevé-
kenységből, egyéb antropogén (emberi 
eredetű) szennyezésből, vagy jöhetnek 
szennyvizekből. Gyakorlatilag bárme-
lyik településnél előfordulnak.

Gödön 3,34 és 80,8 mikrogramm/
liter közötti lítiumkoncentrációt mér-
tünk a talajvízben. A lítium – akárcsak 
az NMP – nem szerepel a határértéke-
ket tartalmazó rendeletben, vagyis nem 
rendelhető hozzá B szennyezettségi 
határérték. A magas számot okozhatja 
a vulkanikus eredetű kőzet; ugyanak-
kor például a Balfi ásványvízben 222 
mikrogramm/liter koncentrációjú lítium 

található. A lítiumot használják gyó-
gyászati célra; nyugtató hatású, anti-
depresszáns vegyületként is számon 
tartják, de természetben megvan az a 
veszélye, hogy vízzel hevesen reagál, 
tűzveszélyes gázokat tud kibocsátani, 
vagy bőrmarást, bőrirritáció is okozhat.

– Van okunk félni az említett maga-
sabb koncentrációk miatt?

– Jelen vizsgálati eredmények ezt 
nem indokolják. Az akkumulátorgyár-
tással összefüggésbe hozható szennye-
zőanyagok tekintetében ezt a kijelen-
tést támasztja alá a mérési eredmények 
alapján lefuttatott kockázatértékelé-
sünk, amely kiterjedt a humán, az öko-
lógiai, valamint a földtani közeget és 
a felszín alatti vizeket érő kockázatok 
vizsgálatára egyaránt. Másodsorban 
pedig ha már a város beruházott a 
megfigyelőkutakra, az idősoros vizsgá-
latokkal lesz majd érdemes ezeket az 
adatokat, tendenciákat is nyomon kö-
vetni, és azokból lehet majd következ-
tetéseket levonni.

– Az NNK Kft. teljes projektmene-
dzselést végez Gödön. Mi történik ezek-
ben a hetekben?

– Rengeteg tényezőt figyelem-
be véve a hat megfigyelőkút helyére 
meg tettük a javaslatunkat, jelenleg az 
engedélyezési eljárás zajlik. A vízügyi 
igazgatóság – mint a felszín alatti vizek 
felett tulajdonosi, vagyonkezelői jogkört 
gyakorló szerv – már megadta a hozzá-
járulását; bizonyos kutak közműveket 
érintenek, ezért közműegyeztetés is 
zajlik; utána indul el a katasztrófavédel-
mi igazgatóságnál az engedélyeztetési 
procedúra… Reálisan nézve a negye-
dik negyedévben várható, hogy az en-
gedély birtokában belefoghatunk a ku-
tak megvalósításába.

– Milyen gyakran érdemes ellenőrizni 
majd a talajvíz minőségét a megfigyelő-
kutaknál?

– Mi a negyedéves gyakoriságot 
javasoltuk. A gödiek szubjektív bizton-
ságérzetét nagyban növeli majd a mo-
nitoringrendszer kiépítése, az a tudat, 
hogy a városnak saját és nyilvános mé-
rési adatai lesznek. Az önkormányzat 
első kézből jut majd információhoz, ami 
óriási lépéselőnyt jelent: ha esetleg a 
mérési eredmények nem a megnyugta-
tó irányba haladnak, azonnal megfelelő 
intézkedéseket kezdeményezhet a ha-
tóságoknál Göd környezete és lakosai-
nak egészsége védelmében.

Sz. G.

Az NNK Kft. munkatársai összesen 19 furatot mélyítettek le, ezekből talaj- és talajvízmintákat vettek

A hat állandó megfigyelőkút 
helyszínének meghatározása 
során egyúttal egy átfogó 
vizsgálat készült Göd 
talaj- és talajvízállapotáról
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A rendezvény kezdetén Kammerer 
Zoltán polgármester vágta meg jelké-
pesen a város tortáját a színpadon, 
majd minden érkező választhatott egy 
szeletet magának a bejáratnál lévő sá-
tornál. Göd születésnapi tortáját a Vági 
Józsi Cukrászda készítette el, melyet 
csokis, epres és citromos ízben kóstol-
hattak meg a vendégek.

A színpadon az első fellépő egy 
ízig-vérig gödi zenekar volt, a Ne hari 
apura, amely a Sáreczky családból, 
apukából és három kamasz fiából áll. 
Legismertebb számuk a Gödi dal, mely 
kedves gödi helyszíneken játszódó sze-
relmi történetet idéz fel. Utánuk lépett 
színpadra a TNT együttes, mely a 90-
es évek közepén alakult, és nagyon 
hamar a legsikeresebb tini-pop, dance 
együttessé vált Magyarországon. Slá-
gereik a mai napig népszerűek, a gödi 
közönség is együtt énekelte Dobrády 
Ákossal és Intivel a Kicsi Gesztenyét és 
a Bolond, aki sír című dalokat is. Mire 
a KFT zenekar koncertje következett, 
egy tűt sem lehetett volna leejteni a ren-
dezvénysátorban, és tele volt az egész 
rendezvénytér is. Remek hangulat ural-
kodott a közönség soraiban, családok, 
baráti társaságok énekelték-táncolták 
végig a közkedvelt slágereket.

Kammerer Zoltán polgármester kö-
szöntőjében arról beszélt, hogy milyen 

jó, hogy a majdnem kettészakadt nagy-
község 1999-ben várossá vált. Mint fo-
galmazott, az elmúlt 25 évben sok min-
den változott, de ami a legfontosabb: 
Gödnek sikerült megőriznie kertvárosi 
hangulatát és otthonosságát! Örömét 
fejezte ki azért, hogy az egy évvel ez-
előtti, első nagyszabású, Feneketlen-tó 
partján tartott rendezvény óta egyre 
nőtt az események látogatottsága, és 
egyre népszerűbbek ezek a kötetlen 
hangulatú városi összejövetelek. 

A közösségépítő rendezvények ősz-
szel is folytatódnak: szeptemberben 
jön a második Lecsófesztivál, október-

ben pedig a hagyományos Szüreti lo-
vas felvonulás és bográcsfőző verseny, 
néhány újítással.

V. P. K.

Csaknem ötezren búcsúztatták el a nyarat és ünnepelték együtt Göd várossá válásának 
25. évfordulóját augusztus utolsó péntek estéjén. A Balatoni nyár és a Bál az Operában is 

a Feneketlen-tó partjára költözött, érkezett Titkos üzenet a széllel, és egy estére volt Híd a folyón – 
előbbiek a legendás KFT zenekar, utóbbiak a TNT együttes jóvoltából. 

Felcsendült a Gödi dal is, a refrénjét már együtt dúdolta a közönség a Ne hari apura zenekarral.

Rekordrészvétel a II. DunaFeszten
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10 Interjú

–  Az idei iskolakezdést térségünkben 
egy különleges esemény tette minden 
korábbinál ünnepélyesebbé és em-
lékezetesebbé: átadták a Dunakeszi 
Diáknegyedet. A szomszédos város 
közelségéből is adódik, hogy várha-
tóan nagyon sok gödi diákja is lesz az 
intézménynek. A térség országgyűlési 
képviselőjeként hogyan értékeli ezt az 
eseményt?

– A jövőt építi az, aki iskolát épít! Na-
gyon fontos eredmény az egész térség 
számára, hogy elkészült Magyarország 
legnagyobb iskolai beruházása, a Du-
nakeszi Diáknegyed. Ez a fejlesztés 
nemcsak Dunakeszi, de a régió és az 
ország legnagyobb lezajlott iskolaépíté-
si projektje is. Ez nemcsak Dunakeszi, 
hanem az egész térség más települései 
számára is nagy előrelépés, hiszen a ré-
gió más településeiről is járnak majd ide 
gyerekek, Csomádról, Gödről és Fótról 
is. A két új iskola csaknem ezerötszáz 
diák oktatását látja majd el: négyosz-
tályos, két tannyelvű gimnázium, vala-
mint informatikai, közgazdász, gépész 
és elektronikai szakirányokat indító, öt 
évfolyamos szakgimnázium épült. Az 
új intézmény létrejötte is szemléletesen 
jelzi, mennyire fontos, hogy a gyerme-
kek olyan értékeket vigyenek magukkal 
az iskolából, amelyekre később egy 
életet lehet alapozni. Olyan értékeket, 
amelyeket a szüleik, a pedagógusaik 
őriztek meg számukra és adnak át nap 
mint nap. Csak akkor lehetünk sikeres 
ország, hogyha ezekre az értékek-
re alapként tekintünk, és ezeket nem 

hagyjuk elveszni. Mindannyian büsz-
kék lehetünk arra, hogy a körzetünk-
ben valósult meg hazánk legnagyobb 
oktatási beruházása, amely minden 
továbbtanuló gödi diáknak is új lehető-
ségeket biztosít, elérhető közelségben. 
Meggyőződésem, hogy a Diáknegyed 
régiónk minden településéről vonzza 
majd a tanulókat, és ennek köszön-
hetően olyan eredményeket érhetünk 
el az oktatásban is, amelyek méltóak 
lesznek az ország élvonalában elfoglalt 
helyünkhöz.

– Az országos intézkedések hogyan 
érintenek bennünket?

– Az iskolakezdés minden évben 
egy nagyon fontos időszak a családok 
életében, éppen ezért országos szinten 
mi ingyenes tankönyvekkel, ötszázezer 
darab ingyenes notebookkal és ugyan-

csak ingyenes, kedvezményes gyer-
mekétkeztetéssel segítjük a kisgyerme-
kes szülőket és a diákságot. A magyar 
kormány ugyanis a most kezdődő tan-
évben is biztosítja az ingyenes tanköny-
veket valamennyi, a köznevelésben és 
szakképzésben részt vevő diáknak, 
az önkormányzatokon keresztül pedig 
továbbra is biztosítjuk az ingyenes, il-
letve kedvezményes gyermekétkezte-
tést a nagycsaládban élő diákoknak, 
a rendszeres gyermekvédelmi kedvez-
ményben részesülőknek, a tartósan 
beteg vagy fogyatékkal élő gyermeket 
nevelő családoknak. A szülők terhei-
nek csökkentésére és az iskolakezdés 
megkönnyítése érdekében az idén is 
hamarabb – már augusztusban – meg-
érkeztek a szeptemberben esedékes 
családtámogatási ellátások, a gyer-
mekgondozást segítő ellátás, a gyer-
meknevelési támogatás és a családi 
pótlék is. Ennek köszönhetően mintegy 
egymillió-százezer család már a tanév-
kezdés előtt hozzájutott az esedékes 
családtámogatási ellátásokhoz. A na-
gyobb diákoknak továbbra is elérhető 
a KRESZ- és a nyelvvizsga-támogatás 
is. A kormány mindezzel együtt is fenn-
tartja, megvédi és lehetőség szerint 
bővíti a családtámogatásokat, az adó-
kedvezményeknek köszönhetően 2011 
és 2023 között több mint 4500 milliárd 
forint többletjövedelem maradt a csa-
ládoknál. Továbbá a huszonöt év alatti 
fiatalok számára szja-mentességet biz-
tosítunk, így az iskola mellett a diák-
munka is jobban megéri a fiataloknak.

A jövőt építi az, aki iskolát épít! 

A most átadott Dunakeszi Diáknegyed az egész régió büszkesége, Magyarország legnagyobb 
iskolai beruházása, és fontos megjegyeznünk azt is, hogy térségünk minden településéről, 

így tehát Gödről is várja a tanulókat az intézmény – fogalmazott a lapunknak adott interjúban 
Tuzson Bence, városunk és térségünk országgyűlési képviselője, hazánk igazságügyi minisztere. 

Felhívta a figyelmet arra is, hogy a magyar kormány fenntartja, megvédi és lehetőség szerint 
bővíti a családtámogatásokat. Mint mondta, nagyon fontos, hogy a gyermekek olyan értékeket 
vigyenek magukkal az iskolából, amelyekre később egy életet lehet alapozni. Olyan értékeket, 

amelyeket a szüleik, a pedagógusaik őriztek meg számukra és adnak át nap mint nap.

TUZSON BENCE: A nagyobb diákoknak továbbra is elérhető 
a KRESZ- és a nyelvvizsga-támogatás is
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A felsőgödi pártház alagsori termének színpadán: Menyhárt, Reményi, Pelczéder és Kancsó Zoltán 
(takarva), 1966 – a mikrofonnál Zahorán Ferenc öltönyben (?!) a Beatles-együttes Twist és kiáltás 
c. dalát énekli

Zökkenőmentes is lehet!
Itt a szeptember, kezdődik a tanítás az 
iskolákban és elindulnak a délutáni kü-
lönórák is. A családok szembesülnek 
a logisztikai feladatokkal: melyik nap ki 
tudja vinni vagy épp hazahozni a gyer-
meket a különféle foglalkozásokról? 
Legyen meg a napirend, a felszerelés, 
naprakészen befizetve az óradíj... Sok-
szor este van, mire mindenki hazaér, 
és a vacsorakészítés közben derül ki, 
a gyereknek még nincs kész a másna-
pi leckéje, nem érti a matekot vagy a 
nyelvtant, képtelen visszamondani az 
angolból tanultakat... Ismerős? 

Gödön mindezekre találhatunk se-
gítséget: nagy rutinnal rendelkező, ha-
tékony technikákat átadó műhelyek 
dolgoznak hosszú évek óta sikeresen 
azért, hogy a gyerekeknek élmény és 
ne kudarc legyen a tanulás. 

Országos szinten is unikális az Alfa 
Tanulóklub, ahol az általános isko-
la minden szintjén lefedik a kiegészítő 

tevékenységeket, legyen szó tantárgyi 
megerősítésről, tehetséggondozás-
ról, felvételi-előkészítésről vagy csak 
délutáni együtt-tanulásról. Tizenöt pe-
da gógus dolgozik heti szinten 130 
gyermekkel a jobb jegyekért már hat 
éve. A diákok biztos tudást kapnak, a 
szülők pedig zálogot arra, hogy a napi 
munkahelyi és otthoni feladataik elvég-
zése mellett nem kell stresszelniük a 
gyermekük iskolai előmenetele miatt, 
az egymással eltölthető minőségi idő 
rovására. Ez a megoldás megkönnyíti 
a mindennapokat, segít a családi élet 
és a munka egyensúlyának megtartá-
sában, miközben kellő támogatást biz-
tosít a gyerekeknek a tanulmányaikban.

A legtöbben a szeptemberben in-
duló különórákkal kezdik meg az első 

idegen nyelv elsajátítását is. Városunk-
ban is működik Helen Doron Nyelvisko-
la, amely már egészen korai életkortól 
foglalkozik gyermekekkel. A módszer-
tanuk sikere abban rejlik, hogy álta-
la úgy sajátítható el az angol, mint az 
anyanyelv: a növendékeknek nem kell 
szavakat és nyelvtani szerkezeteket 
bemagolniuk, hanem a hanganyag hall-
gatása mellett a pedagógusok sokszor 
helyzetbe hozzák őket, hogy használ-
ják, megértsék az angol nyelvet, ezáltal 
sikerélményük legyen a tanulásban. A 
tapasztalatok szerint az óvodáskorban 
így megkezdett angoltanulás az általá-
nos iskola végére sikeres nyelvvizsgát 
eredményez – anélkül, hogy a gyermek 
iskolai keretek között tanulná a nyelvet. 
A természetes nyelvhasználat annál 
könnyebben alakul ki, minél fiatalabb 
korban kezdenek ismerkedni vele a 
gyermekek, de azok sincsenek lema-
radva, akik később csatlakoznak.

Ál
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V Á R O S I  
T A N U L Á S F E J L E S Z T É S I  

P R O G R A M

Iskola-előkészítő

Alsós tanulássegítés

Felsős tanulószoba

Felvétel i -előkészítő

alfatanuloklub .hu -  tanulj velünk !

HIRDETÉS
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Benépesültek a termek

Az alsógödi intézményben nyáron az 
előző tanév teljes körű lezárása után 
elbúcsúztatták a nyugdíjba vonuló kol-
légákat, újakat toboroztak és vettek 
fel. Frissítették az eszközök leltárát, 

konzultáltak a pedagógiai programról, 
a házirendről, a szervezeti és műkö-
dési szabályzatról, majd elvégezték 
a szükséges módosításokat és fris-
sítéseket. Előkészítették a Pedagó-
gus Teljesítményértékelési Rendszert, 
elkészítették a tantárgyfelosztást és 
az órarendet, megszervezték a szint-
felmérő, illetve javítóvizsgákat és az új 
felvételes tanulók érkeztetését. Előké-
szítették az Úszó Nemzet Program-
mal kapcsolatos feladatokat, melyben 
idén az első és második évfolyam lesz 
érintett. Megalkották az éves munka-
tervet, meghatározták az értekezletek 
időpontját. 

A nyári hónapok alatt a tornacsar-
nok az önkormányzat, a Göd Fejlődé-
séért Alapítvány és a Településellátó 

Szervezet (TESZ) közös munkájának 
gyümölcseként felújításon esett át. 
Folyamatban van az ebédlő, a konyha 
és a belső parkoló teljes körű felújítá-
sa. Kifestették a szolgálati lakást, és 
elvégezték a kisebb javításokat, a táb-
lafestéseket, az állagmegóvást segítő 
munkákat is.

Mire olvasóink kezébe kerül a Gödi Körkép, a város bölcsődéiben, óvodáiban 
és általános iskoláiban elindult a 2024/25-ös nevelési év, illetve tanév. 

Munkatársunk annak járt utána a helyi iskolákban, hogy mivel teltek a nyári hónapok, 
és milyen tervekkel vágnak neki az újabb izgalmas időszaknak.

A pedagógusok, technikai dolgozók 
sok energiát fordítottak a tantermek, 
folyosók dekorálására, hogy szép, 
tiszta, rendezett környezetben fogad-
ják a tanulókat az új tanévben.

A nyári szünetben ajtók, tantermek 
és mellékhelyiségek festésre zajlott 
le. Az iskola Örökös Ökoiskola, ezért 
több helyen energiatakarékosra cse-
rélték a fénycsöveket. A csempebur-
kolatokat is kijavították az ebédlőben 
és a folyosón. A gödi önkormányzat 
Településellátó Szervezete a sport-
csarnokot újította fel, itt megszépültek 
az öltözők, és a világítást is korszerű-
sítették. 

Augusztusban több szakmai na-
pot is tartott a tantestület, a mester-
pedagógusok bemutatták program-

jaikat. Kiemelt témakör volt az SNI-s 
és BTMN-s tanulók ellátása és a ve-
lük kapcsolatos feladatok gyakorlati 
megvalósítása a tanórákon. Nyizs-
nyik Judit a Híd a generációk között 
– kommunikáció, konfliktuskezelés, 
önbizalom-fejlesztés az általános is-
kolai nevelés mindennapjaiban téma-
körben, Benkő Csilla pedig Grúziáról 
tartott természettudományi előadást, 
amelyet a tanulók is megismerhetnek 
majd.

Szeptemberben a művészeti tago-
zatról a Gödi Ifjúsági Fúvószenekar és 
az iskola mazsorettcsoportja meghí-
vást kapott Horvátországba. A VIII. 
Music Festival Istria összművészeti 
szakmai fesztiválon fogják képviselni 
Gödöt.

HUZELLA TIVADAR KÉT TANÍTÁSI NYELVŰ ÁLTALÁNOS ISKOLA

GÖDI NÉMETH LÁSZLÓ ÁLTALÁNOS ISKOLA ÉS ALAPFOKÚ MŰVÉSZETI ISKOLA
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A Huzella iskola tanévnyitóján részt vett 
Kammerer Zoltán polgármester is
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Ezen a nyáron a jövendő tornaterem/
városi közösségi tér közműhálózatát 
fektették le az udvaron, vagyis az egész 
udvart felásták, a gödrökben vezették 
a víz-, szennyvíz-, csapadékvíz-, gáz-, 
elektromos vezetékeket és a világhálót.

A nyári programok közül említést ér-
demel, hogy cserkészeik az Úz völgyé-
ben voltak táborban, segítettek rendbe 
tenni az ottani magyar hősi temetőt, 
nagyokat kirándultak a környéken, a 
keretjátékban megvédték az országot 
az egykori Árpád-vonalnál, reggelente 
pedig az Úzban fürödtek.

Az idén huszadik tanévét kezdő is-
kolára kikerül a Fertőzésmentes Iskola 
tábla, jelezve, hogy sem az iskolában, 
sem a családokban nincs a gyerekek-
nél személyes képernyő, okostelefon, 
tablet, digitális játék, közösségi oldal. 
A most kezdődő tanévtől egyébként 
országosan korlátozták az okostelefo-
nok jelenlétét az oktatási intézmények-
ben, mert azok zavarják a tanulást és a 
kapcsolattartást.

Az iskola tovább bővül, már hét évfo-
lyam kezdi meg a tanévet. Nyáron két 
új tantermet és két irodát alakítottak ki. 

Népszerű szakkörük a Kistudós, 
ahol 5–9 éves gyerekeket vezetnek 
be a kísérletezés rejtelmeibe. Ide 
bárkit szívesen várnak – szeptember 
harmadik hetétől, várhatóan szerdán-
ként –, akit kicsit is érdekel az, hogy 
mi, hogyan és miért működik a termé-
szetben.

Az Erasmus+ program keretében, 
mint koordinátor intézmény, egy 18 
hónapot átfogó nemzetközi együtt-
működésre vállalkozott a gödi intéz-
mény, melyben a Kistudós program 
szakmai tapasztalatait adják át, illetve 
a visszajelzésekre építve fejlesztik to-
vább. Szakmai bázisként fogják össze 

a munkát, amit később megosztanak 
más iskolák pedagógusaival is. A 
jövő évi Tudományos Forgatag (2025. 

március 8.) már nemzetközi esemény 
lesz, amire a környékbeli iskolákat is 
szeretettel várják.

FORMABONTÓ ISKOLA

BÚZASZEM KATOLIKUS 
ÁLTALÁNOS ISKOLA

Összeállította: V. Pálfai Kinga

FO
TÓ

: F
O

R
M

A
B

O
N

TÓ
 IS

KO
LA

FO
R

R
Á

S:
 B

Ú
ZA

SZ
EM

 IS
KO

LA

Augusztus 31-én, szombaton kirándulás formájában zajlott a formabontós családok tanévnyi-
tója, amelyen mintegy százan vettek részt. Zebegényből indult a gyalogtúra, és Kövesmezőig 
tartott – ott várták őket az elsősök, ott fogadták a kicsiket a Formabontó Csapat tagjaivá
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Élhető és sikeres jövőt!

Az ünnepségen többek között részt 
vettek a képviselő-testület tagjai, városi 
intézményeink vezetői és a civil szerve-
zetek képviselői is. Megnyitóbeszédé-
ben a városvezető hangsúlyozta, hogy 
„augusztus 20-a az új kenyér ünnepe 
is, mely a munka, az összefogás és a 
közösség erejét jelképezi. Az új kenyér 
emlékeztet bennünket arra, hogy min-
den eredmény mögött szorgalom és 
együttműködés áll. Gödön, úgy érzem, 
egyre inkább tapasztalhatjuk az össze-
fogást, amely városunk fejlődésének 

záloga. Szent István példája mindany-
nyiunk számára irányt mutat: meg kell 
őriznünk értékeinket, közösen kell dol-
goznunk az élhető és sikeres jövő ér-
dekében.” 

Kammerer Zoltán arra is emlékeztet-
te a jelenlévőket, hogy éppen negyed 
százada kapott városi rangot Göd 
nagyközség, amely „lélekszámát te-
kintve azóta kétszer akkora lett, ennek 
ellenére úgy érzem, hogy a helyi lokál-
patrióta közösség erős, összetartó és 
őrzi hagyományait is.” (Göd várossá 

válásának 25. évfordulóját augusztus 
30-án a Dunafeszten több ezren ünne-
peltük együtt, erről lapunk 8–9. oldalán 
olvashatnak.) Ezután dr. Petriné Chikán 
Katalin evangélikus lelkész mondott ün-
nepi beszédét és megáldotta az új ke-
nyeret, amit a polgármester vágott fel.

Göd évente Pro Urbe díjakat adomá-
nyoz azoknak a személyeknek vagy kö-
zösségeknek, akik vagy amelyek több 
éven keresztül kifejtett munkásságukkal 
kiemelkedő érdemeket szereztek a te-
lepülés fejlődésében. Ebben az évben 
városunkért végzett kiemelkedő mun-
kásságáért hárman kaptak Pro Urbe dí-
jat: Bajkó Ildikó, a Németh László iskola 
igazgatója; Botos Katalin, a Mozgáskor-
látozottak Pártoló Klubjának aktív tagja 
és Horváth Ferenc, a Huzella iskola igaz-
gatója (róluk a 15–16. oldalakon írunk).

A József Attila Művelődési Ház adott otthont augusztus 20-án, kedden délelőtt 
a Szent István-napi ünnepségnek. E jeles nap alkalmat ad arra, hogy tisztelettel adózzunk 

Szent István királyunk előtt, aki bölcs döntéseivel megalapozta hazánk jövőjét 
és ezeréves államiságunkat – így fogalmazott Kammerer Zoltán polgármester.

Tuzson Bence igazságügyi 
miniszter, térségünk országgyűlési 
képviselője augusztus 20. 
alkalmából állami kitüntetéseket 
adott át. Markó József Göd 
város érdekében végzett 
munkáját – 2006-tól 2019-ig volt 
polgármester – Magyar Arany 
Érdemkereszt polgári tagozata 
kitüntetéssel ismerték el.

GRATULÁLUNK A GÖDI ÁLLAMI DÍJASOKNAK!
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A rendezvény fényét emelte a Búza-
szem iskola dudás- és kobozműsora, 
Füzesséry István gitár- és Balda Noémi 
fuvolajátéka. Az ünnepség házigazdája 
Balogh Péter Dávid, Göd sajtófőnöke 
volt. (szg)

BAJKÓ ILDIKÓ

Matematika, rajz és számítástechnika 
szakos mesterpedagógus. Hatéves 
kora óta – a közép- és a főiskolai évek 
kivételével – a Gödi Németh László is-
kolához kötődik. Pályakezdőként rög-
tön a mély vízbe került: osztályfőnök 
lett, és a tanítás mellett ellátta az iskola 
informatikai hátteret igénylő feladatait is. 
Irányította a Diákönkormányzat munká-
ját, vezette a Közalkalmazotti Tanácsot. 
2006-tól igazgatóhelyettesként, 2011-
től megbízott, majd kinevezett igazga-
tóként dolgozik az intézményben. Az 
általa vezetett iskola 2020-ban elisme-
rő oklevelet kapott az Emberi Erőfor-
rások Minisztériumától, Bajkó Ildikó a 
Dunakeszi Tankerület által elismert in-
tézményvezető. Fontosnak tartja, hogy 
az iskola a fenntartóváltást követően is 
része legyen a városnak, ezért minden 
helyi ünnepségen részt vesznek, akár 
szervezőként is. Híve az élethosszig 
tartó tanulásnak. Továbbképzések so-
rát végezte el, mesterpedagógusként 
pedig már ő adja át a pedagógiai inno-
váció területén szerzett tapasztalatait. 
Egész eddigi életét a hivatásának és a 
felsőgödi általános iskolának szentelte.

Igazi meglepetésként érte a városi 
elismerés, alig felocsúdva, pár perccel 
az ünnepség vége után osztotta meg 
az olvasókkal az ezzel kapcsolatos 
gondolatait:

– Hazamegyek vagy otthon vagyok – 
nekem a második otthonom a Németh 
László. Ez legfőképpen a gyerekek, a 
gyermekek szeretete miatt van, ők az 
elsők, értük teszek mindent. Aki ismer, 
tudja rólam, a szülők vagy a kollégák 
csak utánuk jönnek.

Az édesanyám dajka néni volt, én so-
kat jártam be hozzá az oviba. Szerettem 
a gyerekekkel foglalkozni, mesélni nekik, 
sokáig óvónőnek készültem. A kedvenc 
tárgyaim azonban a rajz és a matema-
tika voltak, így tanári szakra jelentkez-
tem. Már a főiskolai gyakorlatomat is az 
egykori általános iskolámban töltöttem 
1990-ben, majd itt is helyezkedtem el 
azon az őszön. Rögtön osztályfőnök let-
tem, négy osztályt vittem végig, utána 

igazgatóhelyettesnek választottak, 13 
éve vezetem a felsőgödi iskolát.

Én arra számítottam, hogy Feri 
(Horváth Ferenc – a szerk.) fogja kap-
ni a dí jat, és nagyon örültem neki, mert 
igazán meg érdemli, olyan sok éve és 
olyan nagy szerűen vezeti a Huzella is-
kolát. Aztán meghallottam a nevemet, 
és nagyon meglepődtem. Nem tudtam 
róla, hogy jelöltek, és hogy ilyen meg-
tiszteltetésben fogok részesülni, tényleg 
nagy meglepetésként ért. Édesanyámat 
is elcsalták a kollégáim az ünnepségre, 
láttam, hogy a könnyein át mosolyogva 
milyen büszke rám.

Éppen tegnap is beszélgettünk arról, 
hogy mi nagyon szegények voltunk, és 
én főiskolás koromban az ösztöndíja-
mat mindig könyvekre költöttem, ő pe-
dig megkérdezte: Ildikó, megéri ez a sok 
könyv? De most már látja, hogy megéri, 
én pedig nagyon fontosnak tartom a ta-
nulást, a mai napig. Szerintem csak így 
lehet tartani a lépést. A kollégáimra is 
nagyon büszke vagyok, és azt gondo-
lom, ez a díj kilencven százalékban nem 
is az enyém, hanem a tantestületemé.
 V. P. K.

Magyar Ezüst Érdemkereszt kitüntetést 
kapott Potyó Imre a kutatói, nevelési 
és fotóművészeti munkája, 
Magyarország természeti kincseinek 
nemzetközi szintű megismertetéséért 
tett erőfeszítései, valamint 
a Magyarország 365 fotópályázat 
magas színvonalú megszervezésében 
és lebonyolításában vállalt szerepe 
elismeréseként.

PRO URBE DÍJ
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BOTOS KATALIN

Fiatal kora ellenére közel másfél évtize-
de tagja a Mozgáskorlátozottak Pártoló 
Klubjának, mely jelenleg a város legna-
gyobb létszámú szervezete. Nemcsak 
idősebb klubtársait karolja fel és támo-
gatja, hanem városszerte kiemelkedő 
szociális és közösségformáló tevékeny-
séget végez, önkéntesként, feláldozva 
szabadidejét. Számos jótékonysági 
rendezvény állhatatos szervezője és le-
bonyolítója, az adománygyűjtésekben 
és azok elosztásában mindig a város 
segítségére van. 

– Édesanyám, Lukács Józsefné Anci a 
klub vezetője. Ő viszi, húzza magával a 
közösséget, képes mindenkit mozgás-
ba hozni, nem véletlenül érdemelte ki 
két éve a Salkaházi Sára-díjat. Én ezt 
a példát láttam és látom a mai napig 
magam előtt. Ő már több mint 25 éve 
jár ide, és én is gyakran vele tartottam, 
segítettem nekik, ahol tudtam. Például 
kezdetben csak egy-két klubtagnak volt 
kocsija, úgyhogy jól jött az én autóm: 
pakoltam, fuvaroztam, előbb az alap-

anyagokat a Civil Tanyára a sütés-fő-
zésekhez, aztán meg a kész ételeket, 
süteményeket a művházba a rendez-
vényekre. Önkormányzati segítséggel a 
Tanya hatalmas felújításon esett át az 
utóbbi években, de nekünk, tagoknak 
is rengeteg munkánk van abban, hogy 
ma már szép környezetben tudunk ösz-
szejönni.

Én sosem bújtam el a feladatok elől, 
de bevallom, kezdetben elsősorban 
anyukámnak akartam segíteni, igyekez-
tem minél több terhet levenni a válláról. 
Aztán hamar megismertem és meg-
szerettem a többieket is, és beléptem 
a klubba. A legfiatalabb vagyok köztük, 
de ez a pár évtizednyi különbség senkit 
sem zavar. Szoktam mondani, hogy a 

HORVÁTH FERENC

A Huzella iskola igazgatója a hatalmas pe-
dagógiai tudás, a higgadt, nyugodt veze-
tői attitűd mellett kollégái szerint leginkább 
a szívével irányítja a 900 fős gyerekcsapa-
tot és a 100 fős nevelőtestületet. Mert a 
kollégák és a gyerekek elsősorban nem 
intéseket kapnak tőle, hanem szép szava-
kat, megértést, empátiát és jó példát.

Korábban fővárosi iskolában dolgo-
zott tanítóként, majd tanárként, így for-
dulhatott elő vele a Nyár Utcai Általános 
Iskolában, hogy imádott alsós osztályát a 
felsőbe is ő vihette tovább. Nagyon szo-
ros köteléket alakított ki a nyolc év alatt 
a gyerekekkel, reggelente az iskola előtt 
eljárt velük futni, vándortáborokat szer-
vezett, az osztály bankettjét a nyolcadik 
végén saját lakásán tartotta meg.

A Nyár utcai igazgatóhelyettesi munka-
köre után pályázott 2000-ben a Huzellába 
igazgatónak. Így indulhatott el a gödi, haj-
dan 450 fős iskola a sikerei felé: megépült 
egy új épületszárny, amelynek Horváth 
Ferenc nemcsak nyomon követte mun-

kálatait, de munkásruhát öltve maga is 
vakolt, járólapozott, festett. Kialakította a 
B épület zsibongóját, kicseréltette a nyí-
lászárókat, számítástechnikai tantermet 
alakított ki. Megalapította a Huzella isko-
láért emlékérmet, s létrehozta a Huzel-
la-emlékfát, amely ma is a legkiválóbb 
diákok nevét őrzi. Elindította az intézmény 
hivatalos két tanítási nyelvű képzését, ami 
méltán tette népszerűvé az iskolát és Göd 
városát. A Huzella falaiba, a gyerekek éle-

tébe, a kollégák szakmaiságába mélyen 
befészkelte magát Horváth Ferenc szelle-
misége, munkássága, emberszeretete és 
az őt soha el nem hagyó humora.

– Arra kíváncsi, hogyan lehet megőrizni 
a pedagógusi tekintélyt, miközben való-
sággal együtt élek a gyerekekkel? Nálam 
ez a kettő természetes módon együtt jár. 
Nincs ebben semmi rendkívüli: a gyere-
kek igényeit próbálom megérteni, és ha 
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Augusztus közepén elment. A legtöbb 
gödiben az a kép él majd tovább róla, 
ahogy a fekete fríz fogattal szélsebes, 
egyszerre szédítő és szemet gyönyör-
ködtető tempóban megérkezik a Szü-
reti Lovas Felvonulás központi helyszí-
nére, és hajtja a lovakat körbe-körbe. 
A vendégek pedig ámulva figyelik, 
hogyan válnak engedelmes jószággá 
a kezei között ezek a hatalmas, erős – 
messziről akár kicsit félelmetes – feke-
te lovak. Tizenhat alkalommal láthat-
ták a gödi és környékbeli résztvevők, 
ahogy felvezette a lovasok, kocsik, 
hintók sorát, ennyi alkalommal szer-
vezte meg ez idáig a Gusztos család 
az őszi rendezvényt.

Gusztos Gábor 1955-ben született 
Páhin, a négygyermekes család ne-
héz körülmények között élt; kilencéves 
korában a jobb megélhetés reményé-
ben költöztek Gödre. Fiatalon dolgozni 
kezdett, állattenyésztéssel foglalko-
zott. Feleségét, Rózsát gyermekkorá-
ból ismerte, a szerelemből 1976-ban 
köttetett házasság. Három gyermekük 
született. Családapaként még na-
gyobb motivációval dolgozott.

Vállalkozói vénája korán megmutat-
kozott, a családi ház építéséhez fel-
vett hitel első részletéből lovaskocsit 
és két lovat vett, amivel aztán szenet 
fuvarozott. A munka után pedig épí-
tette az otthonukat. A hagyományos 
lovaskocsit billenősre alakította, hogy 
még hatékonyabban dolgozhasson, 

és megteremtette a feltételeit annak, 
hogy Arót, majd IFA-t, végül kamiont 
vehessen.

A rendszerváltást követően meg-
alapította a XV Camion Kft.-t, melyet 
előbb tulajdonostársakkal, 2004 óta 
pedig önálló családi vállalkozásként 
vezetett. 1991-ben vette meg első 
föld birtokát, mely először telephely-
ként szolgált, majd a profilbővülés – 
mezőgazdaság, állattenyésztés, köz-
tük a fríz lovak tartása és tenyésztése 
– révén megalapozta a mai Gusztos 
Tanyát. A lovak iránti szeretetét meg-
osztotta a város lakóival: gyermekna-
pokon lovagoltatással, március 15-én 
a huszárok felvonulásával, illetve a ko-
rábban említett Szüreti Lovas Felvonu-
lások alkalmával.

Göd fejlesztésében és a város életé-
ben is nagy szerepet töltött be vállalko-
zóként, képviselőként és a Vállalkozók 
Egyesületének elnökhelyetteseként. 
Sokan tisztelték és szerették, szakér-
telme és hozzáértése mellett segítőké-
szen állt mindenkihez. 

A családja fontos szerepet töltött 
be az életében. Feleségével 48 közös 
év adatott meg. Két lányuk és egy fiuk 
után három unokának is örvendhettek 
együtt.

Gusztos Gábort augusztus 30-án 
több százan búcsúztatták a Nemes-
kéri úti temető ravatalozójában. Végső 
nyughelye kérésére a tanyáján lesz, 
amelyért harminc éven át dolgozott.

Gusztos Gábortól búcsúzunk

megértettem, akkor azzal igyekszem 
azonosulni. Az a jó pedagógus, aki ezt 
magától, ösztönösen tudja.

Én nem gondolom azt, hogy egy ve-
zetőnek – legyen az illető felnőttek vagy 
gyerekek vezetője – attól lenne tekintélye, 
hogy ő ezt a hatalmat különféle módokon 
gyakorolja. Azért vezető valaki, hogy a 
többieknek megmutassa, mi az elképzelé-
se, és az miért jó. És ha a többiek megta-
pasztalják, hogy az az elképzelés valóban 
jó, akkor nem kell őket vezetni, hanem be-
állnak maguktól az ember mögé.

Hosszú pedagógusi pálya áll mögöt-
tem, mialatt a világ megállíthatatlanul vál-
tozott, változik körülöttünk – lehetetlen, 
hogy az oktatás ne változzon, ne kerüljön 
újabb és újabb kihívások elé. Az iskola 
mindenkor annak az eszköze, hogy az 
embereket megtanítsa alkalmazkodni a 
világ változásához. A tanulás lehetőséget 
ad, hogy az emberek mindenkor képesek 
legyenek élni, boldogulni és gondolkodni 
a változó világban – ebben rejlik az iskola, 
az oktatás felelőssége és a pedagógus 
hivatásunk szépsége. (szijj)

klubon belül mi egy kis „családi vállal-
kozás” vagyunk: az elnök anyukámon 
túl a párom szeret fotózni, úgyhogy ő 
megörökíti a rendezvényeinket; én pe-
dig mindenhol „zsongok”, hol a Face-
book-oldalt gondozom, hol a kirándu-
lások és programok szervezésében, 
lebonyolításában segédkezem...

A Mozgáskorlátozottak Pártoló Klub-
jának tagjai idősebbek nálam, de korta-
lanok. Vidámak, energikusak, ezenkívül 
kiemelném az összetartásukat, azt a 
védőhálót, amellyel körbeveszik a be-
tegeskedő vagy gyászban megrendült 
társukat. A segítő szándék nem ismer 
határokat, gyűjtöttünk és válogattunk 
ruhákat a törökországi földrengés sé-
rültjeinek és a szomszédunkban dúló 
háború szenvedőinek, korábban a gödi 
beteg gyerekeknek karácsonyra süte-
ményt sütöttünk.

Hálás vagyok érte, hogy a klub tag-
ja és segítője lehetek. A Pro Urbe díjat 
meghatódva vettem át – ez nemcsak 
az én elismerésem, hanem az egész 
klubé. Én csupán egyetlen lelkes tagja 
vagyok ennek a nyüzsgő méhkasnak.
 Sz. G.
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A Gödi Kincsem Óvodában a Mihály-na-
pi vásárt szeptember 27-én, pénteken 
tartják, délután 16 és 18 óra között. Az 
óvodában a pedagógiai program szerint 
a néphagyományok őrzése kiemelten 
fontos, ezért több mint húsz éve megren-
dezik ezt a jeles napot az intézményben. 
Az óvodapedagógusok előzetesen meg-
ismertetik a gyermekekkel a Mihály-nap-
pal kapcsolatos szokásokat, majd a 
vásár napján a kicsik a szüleikkel együtt 
átélhetik a vásári hangulatot. A program 
néptáncos megnyitóval kezdődik, majd a 
dolgozók által készített portékákból lehet 
garasért vásárolni. Az esemény nyitott, 
minden érdeklődőt szeretettel várnak.

A Búzaszem iskolában (képünkön) minden 
esztendőben megrendezik a Mihály-napi 
vásárt, melyet évadnyitó táncház kísér. 

Ez a tanév egyik kedvenc rendezvénye a 
gyerekek körében. A vásár lényege, hogy 
a gyerekek árulnak gyerekeknek, tanára-
iknak saját maguk készítette termékeket. 
Az iskola erre a napra saját használatú 
pénzt bocsát a vásárlók rendelkezésére. 
Az a gyerek kap 2000 tallért, aki hozott 
árut. Mindenki először eladja az áruit, 
utána ő is tud vásárolni. A kézműves por-
tékák mellett süteményeket, innivalókat, 
palacsintát is árulnak a gyerekek. Volt 
már növényvásár, állatsimogató, bűvész-
kedés, ügyességi játék, szerencsejáték is 
mint portéka. Igazi vásári forgatag, színes 
sokadalom alakul ki. A gyerekek ügyes-
sége, ötletessége, életrevalósága itt iga-
zán megmutatkozik és gyakorolható – ez 
az esemény nevelési haszna. Idén szep-
tember 27-én, pénteken délután 14 óra 
után kezdődik a program.

SZEPTEMBER 9-ÉN, hétfőn 18:00 órakor 
találkoznak legközelebb az Olvasókör 
tagjai a Központi Könyvtárban, és ezúttal 
Jón Kalman Stefánsson Nyári fény, aztán 
leszáll az éj című regényéről beszélgetnek 
majd. További információ: +36 27/532-
155; konyvtar@god.hu.

SZEPTEMBER 11-ÉN, szerdán 16:00 órától 
a Gyermekek immunerősítése természe-
tesen címmel szerveznek előadást a Liza 
Kuckó és Kávézóban. További információ: 
+36-30/259-9249, hello@lizakucko.hu. A 
részvételhez regisztráció szükséges: liza-
kuckoeskavezo.booked4.us.

SZEPTEMBER 13-ÁN, pénteken 13:00 órától 
tartja szüreti mulatságát a Mozgáskorlá-
tozottak Pártoló Klubja a Civil Tanyán. Az 
esemény látogatása regisztrációhoz és tá-
mogatói jegy vásárlásához kötött. További 
információ: 06-20/525-5731, lukikata2@
gmail.com.

SZEPTEMBER 14-ÉN, szombaton 11:00 órá-
tól centenáriumi hálaadó szentmisét ce-
lebrál Marton Zsolt váci megyés püspök a 
felsőgödi Jézus Szíve templom felszente-
lésének emlékére. A mi se után szeretet-
vendégségre várják vendégeiket az egy-
házközség tagjai.

SZEPTEMBER 15-ÉN, vasárnap a 18:00 óra-
kor kezdődő szentmisén zenei szolgálatot 

ad a Gaude Kórus, majd rövid koncert kö-
vetkezik a Jézus Szíve templomban, az or-
szágos Ars Sacra Fesztivál keretében.

SZEPTEMBER 15-ÉN, vasárnap nyílik és 21-
ig hétköznaponként 17:00– 20:00 óra kö-
zött, hétvégén a szentmisék előtt és után 
megtekinthető lesz Balázs András atya 
festményeinek kiállítása a Rumi Tamás 
Közösségi teremben (Bozóky Gyula tér).

SZEPTEMBER 20-ÁN, pénteken 19:00 órá-
tól a Custos Consort régize ne-együttes ad 
koncertet a Jézus Szíve templomban.

SZEPTEMBER 22-ÉN, vasárnap 16:30-tól 
Hit, remény és akarat címmel Bátorfi Ildikó 
helytörténész tart előadást a Jézus Szíve 
templomban az idén 100 éves felsőgödi 
római katolikus templom történetéről.

SZEPTEMBER 23-ÁN, hétfőn 18:00 órától 
ismét Filozófiai kávéház lesz a Központi 
Könyvtárban. A moderátor: Csonka Liberta 
filozófiai doktori hallgató, a téma a luxus 
lesz.

SZEPTEMBER 26-ÁN, csütörtökön 16:30–
17:00 között a Csíki család tart mesekört 
a Katica Gyermekkönyvtárban, szeptem-
ber 27-én, pénteken pedig 15:00–17:45 
között Bütykölde, azaz kézműves gyer-
mekfoglalkozás lesz ugyanott. További 
információ: +36-27/532-155, konyvtar@
god.hu.

SZEPTEMBER 28-ÁN, szombaton 18:00-tól 
évadnyitó Mihály-napi táncház lesz ma-
gyar népzenével a Búzaszem Iskolában. 
További információ: +36-30/921-9260, 
iskola@buzaszem.hu.

OKTÓBER 3-ÁN, csütörtökön 16:30–17:30 
között Ünnepi mesekör lesz Lóri bácsival 
a Katica Gyermekkönyvtárban.

OKTÓBER 5-ÉN, szombaton Családi napot 
tartanak a Pacsi Parkban a 10 éves Neve-
leki Szomszédok Egyesülettel, ahol egész 
napos programokkal készülnek a szerve-
zők. További információ: facebook.com/
nevelekiszomszedok, info@nevelek.hu.

Mihály-napi szokások Gödön
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Egy hét, három koncert

Kérjük, hogy a keresztrejtvény megfejtését szeptember 26-ig küld-
jék meg szerkesztőségünknek akár postai úton (Gödi Körkép, 2131 
Göd, Pesti út 81.), akár e-mailben (godikorkep@god.hu). A szep-
temberi keresztrejtvény-megfejtők között három édességcsomagot 
sorsolunk ki. Kérjük, hogy a megfejtéssel együtt küldjék meg nevü-

ket és elérhetőségüket is, hogy a nyertest nyereményének átvéte-
léről értesíteni tudjuk. Az augusztusi rejtvény megfejtése: Írja csak 
be a munkakönyvbe a házas éveimet is! A három ajándék könyv 
nyertese: Báthory László, Oláh Csanád és Tarcsafalvy Zoltánné. 
Gratulálunk!

Augusztus harmadik hetében három 
kü lönleges koncertet rendeztek meg 
a Belépés családostul szervezésében. 
Augusztus 19-én Bartók Béla egye-
di hangszerelésű műve, a Szonáta két 
zongorára és ütőhangszerekre hangzott 
el Holló Aurél és Holló Mátyás ütőhang-
szeresek, valamint Fejérvári Zoltán és 
Balog József zongoristák tolmácsolásá-
ban. A nagyszabású kompozíció előtt a 
Holló család trióját hallhatta a közönség, 
többek között Horváth Balázs Compass 
című művének ősbemutatóját, amelyet 
a kortárs zeneszerző Szabó Judit csel-
lista kérésére szerzett a család számára. 
„A nagy melegben is üdítő és inspiráló 
volt ennek a kedves, nyitott közönség-
nek játszani, amely értő füllel hallgatta 
nemcsak a klasszikusokat, de a vado-
natúj, számunkra írt kortárs kompozí ciót 

is. Meglehetősen egyedi és sokszínű 
repertoárunkat ismét bővítettük néhány 
értékes darabbal” – fogalmazott Holló 
Aurél a koncertet követően.

Augusztus 22-én Fejérvári Zoltán 
tért vissza az alsógödi Búzaszem is-
kola aulájába Giovanni Guzzo hegedűs 
társaságában. A két világot járó zenész 

Brahms három hegedűre és zongorá-
ra írt szonátáját adta elő. A műsort a 
következő napokban a Hungaroton le-
mezkiadónál rögzítették.

A hagyományokhoz híven augusztus 
25-én a Gödi Barokk Napok záróren-
dezvénye a Börzsöny Barokk Napokkal 
közös szervezésben valósult meg. A 
telt házas koncerten kettős versenyek 
hangoztak el.

Mind a három eseményt jótékony-
sági céllal rendezték meg. Az első két 
koncerten a közönség a Búzaszem 
iskola diákjainak nyári táboroztatását, 
augusztus 25-én pedig a Világom Ala-
pítvány törekvéseit segíthették. Az ala-
pítványt súlyos autizmussal élő gyere-
kek és fiatalok jövőjének támogatása 
céljából alapították.

Wagner Sára

AJÁNLÓ. Szeptember 17-én, ked-
den este 18:30-tól a Belépés csa-
ládostul mozgalom szervezésében 
klasszikus zenei koncert lesz a Bú-
zaszem iskolában. Fellépnek: Simon 
Izabella, Várjon Dénes, Karasszon 
Eszter és Osztrosits Éva. Továb-
bi információ: Belépés családostul 
Facebook-oldala.
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Olimpiák és a gödi vonatkozások

HETEN PÁRIZSBAN

A 2024-es olimpián és paralimpián 
összesen hét gödi illetőségű sporto-
ló vagy szakember vett részt hivatalo-
san, küldöttség tagjaként. Az olimpián 
Pongrácz Bence judós mellett az MTVA 
Hírigazgatóságának sportért felelős 
vezető szerkesztője, Bittmann Emil az 
M4 Sport riportereként, Matyus Zsolt 
az immár kétszeres olimpiai ezüstér-
mes kajakozó Varga Ádám edzőjeként, 
Oláh Richárd, a Nemzetközi Súlyeme-
lő-szövetség delegáltja videóbíróként, a 

Gödi Körkép sportszerkesztője, Vasvári 
Ferenc a magyar küldöttség, a Magyar 
Olimpiai Csapat (MOB) egyik sajtósa-
ként volt akkreditálva a párizsi olimpiára; 
paralimpián Szőllősi István paraatléta 
súlylökő és Oroszi Zsuzsanna edző, az 
atléták kapitánya képviselte Gödöt a 
város lakójaként, a Huzella iskola ko-
rábbi diákjaként. A hátországot jelentő 
hazai stábban a golfozó magyar bajnok 
Lugosi Balázs az M4 Sportcsatorna 
szakkommentátoraként népszerűsítet-
te sportágát, a GSE egykori kajakosa, 
Vasvári Lili a Közmédiának, a Nemzeti 

Sporthíradónak az olimpikonok érkezé-
séről készített tudósításokat.

KORÁBBAN…

Gödi kapcsolattal több szakember is je-
gyezhető olimpiai vonatkozásban. Mind 
közül legismertebb a magyar televízió-
zás legendája, a hosszú évekig Gödön 
élő Vitray Tamás, aki 1960 és a 2004-es 
athéni olimpia közötti időszakban közve-
tített az olimpiákról, helyszínről. Balogh 
Péter Dávid – a gödi önkormányzat sajtó-

Összeállításunk apropóját a 2024-es párizsi olimpia és paralimpia adta. Gondolná, hogy Gödnek 
milyen széles körűek az ötkarikás vonatkozásai? Hosszas gyűjtőmunka, hiteles adatbázisok alapján 

szerkesztettük az alábbi tartalmakat. Ha az Olvasó a témához kapcsolódóan más, 
hiteles információval rendelkezik, megköszönjük, ha azt szerkesztőségünkkel megosztja.

Vasvári Ferenc és Bittmann Emil néhány hete Párizsban teljesített sajtó-
szolgálatot

Balogh Péter Dávid a Magyar Kajak-Kenu Szövetség sajtófőnökeként a 
tokiói olimpián Tótka Sándorral, az UTE kajakozójával, a 200 méteres 
egyéni verseny olimpiai bajnokával

Oláh Richárd, a Nemzetközi Súlyemelő-szövetség delegáltja 
videóbíróként volt jelen a párizsi olimpián

Ungvári Attila, Tóth Krisztián, Pongrácz Bence 
és Vég Zsombor judósok az olimpia megnyitója előtt
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referense – a kajak-kenusok sajtófőnöke 
volt Rióban és Tokióban. Kajakos edző-
ként utazott Tokióba is Matyus Zsolt. Ko-
rábban több olimpián is a Nemzeti Sport 
fotósa volt Záhonyi Iván. Az olimpia-
kutató dr. Hencsei Pál, a Magyar Olim-
piai Akadémia tanácsának tagja kint volt 
Pekingben és Londonban is. Ifj. Telegdi 
Attila mesteredző, a rövidpályás gyors-
korcsolyázók mellett Salt Lake Cityben, 
Torinóban, Vancouverben és Szocsiban 
edzőként, Phjongcshangban a hazai 
korcsolyázószövetség szakmai igazga-
tójaként volt a magyar küldöttség tagja. 
Az olimpikon atléta dr. Kovács Dusán az 
Eurosport stúdiójában szakkommentátor 
volt a kétezres években. Vasvári Ferenc 
pedig Párizs előtt Phjongcshangban, 
majd Pekingben látott el kommunikációs 
feladatokat az olimpiai csapat mellett.

GÖDI OLIMPIAI ÉRMESEK, 
OLIMPIKONOK ÉS EDZŐK

Az alábbi összeállításban azok a sze-
mélyek szerepelnek, akik sportolóként 
vagy edzőként – a küldöttség tagjaként 
vagy magánúton – résztvevői voltak 
olimpiai játékoknak.

Ágoston Judit olimpiai bajnok tőrví-
vó (Gödön lakott), Albert Flórián olimpiai 
bronzérmes labdarúgó (Gödön volt nya-
ralója), Almási Csaba olimpikon távolug-
ró (gödi lakos), Botond Éva olimpikon 
műkorcsolyázó (Gödön lakott), id. Cseh 

László olimpikon úszó (az ezüstérmes 
Cseh László édesapja Gödön lakott), 
Csutorás Csaba olimpikon atléta (Gödön 
edzett), Dunai III Ede olimpiai ezüstérmes 
labdarúgó (gödi játékos is volt), Hatlaczky 
Ferenc olimpiai ezüstérmes kajakozó (a 
GSE kajak-kenu szakosztályának alapító 
edzője), Heldt Erzsébet olimpikon atlé-
ta (Gödön lakott), Juhász Péter olimpiai 
ezüstérmes labdarúgó (gödi játékos is 
volt), Kirsner Erika olimpikon kézilabdázó 
(gödi játékos is volt), Kammerer Zoltán 
háromszoros olimpiai bajnok kajakozó, 
Göd polgármestere (gödi lakos), Kóczán 
Mór olimpiai bronzérmes atléta, majd 
edző (Gödön lakott), Kovács Dusán olim-
pikon atléta (gödi lakos), Kulifai Tamás 
olimpiai ezüstérmes (Gödön lakott), 
Nieberl László kajakos edző (Kammerer 
Zoltán nevelőedzője), Ordina Tibor olim-
pikon atléta (Gödön lakott), Pető Tibor 
evezős olimpikon (Gödön edző), Schaller 
Gábor lovastusázó olimpikon (Gödön 
edző), Tóth Tímea olimpikon kézilabdázó 
(gödi játékos is volt), Várhidi Pál olimpiai 
bronzérmes labdarúgó (Gödön edző), 
Vilezsál Oszkár olimpiai bronzérmes lab-
darúgó (Gödön lakott), Vinceffy Zsolt 
hegyikerékpáros olimpikon (Gödön la-
kott) és Pongrácz Bence olimpikon judós 
(gödi lakos); paralimpián Szőllősi István 
paraatléta súlylökő (gödi lakos).

Városunkban többször rendezvények 
vendégeként vagy rövidebb ideig edző-
ként is megfordult az olimpiai bajnok 
Dónusz Éva kajakozó, Fábián László öt-
tusázó, Kárász Anna kajakozó, Kolonics 
György kenus, Kovács István ökölvívó, 
Növényi Norbert birkózó, Steinmetz Ádám 
vízilabdázó, Szabó Gabriella kajakozó, 
Vaskuti István kenus; az érmes Erdei Zsolt 
ökölvívó, Érsek Zsolt tőrvívó, Kucsera 
Gábor kajakozó, Paumann Dániel kajako-
zó és Wichmann Tamás kenus; sportve-
zetőként többek mellett Szabó László, a 
Magyar Paralimpiai Bizottság elnöke.

Források: a fenti összeállítás a Magyar 
Olimpiai Bizottság adatbázisai, a Gödi 
Körkép korábbi beszámolói és az Ezüst-
gerely-, MOB Média- és Fair Play-díjas 
dr. Hencsei Pál Gödi tűzszekerek című 
gyűjteménye alapján (442. oldal), Vizváry 
Vilmos Pro Urbe díjas helytörténész köz-
reműködésével készült. 

Összeállította: VASVÁRI FERENC

A VS Dunakeszi judokája, Pongrácz Bence 
a párizsi olimpián a férfiak 66 kg-os küz-
delmeiben és a csapatversenyben is részt 
vett. A pontszerzés ugyan elmaradt, a gödi 
Huzella iskola egykori diákjának mégis 
életre szóló élményt jelentett az ötkarikás 
játékok. A 24 éves, Gödön élő sportoló a 
Gödi Körképnek így értékelt:

– Egy jó hónap elteltével is bánt még 
egy picit, hogy nem értem el jobb ered-
ményt, de már sokkal jobban élem meg 
magát a versenyt is. A pályafutásom során 
nekem az olimpia a legelső helyen áll, és 
valószínűleg ott is fog maradni; egy spor-
toló életében ennél talán nincs feljebb, 
kivéve, ha dobogóra is tud állni. Ez volt 
az első olimpiám, így nem tudtam, mire 
számíthatok, de ha tudtam volna, akkor is 
felülmúlta volna az ottlét; nagyon élvez-
tem, és nem is tudom máshoz hasonlítani 
ezt a közeget. Az olimpiai faluban állandó 
nyüzsgés volt, mindenki boldog volt attól, 
hogy ott lehet, nagyon jó hangulat volt, ki-
fejezetten tetszett még a kartonpapír ágy 
is. A legnagyobb párizsi élményem talán 
az volt, mikor Tóth Krisztián zászlóvivővel 
a megnyitón, a Szajnán hajózva csurig áz-
tunk – de a hangulat kárpótolt érte.

Szeretnék nekifutni Los Ange lesnek, 
van négy évem. A rövid távú célok a vá-
logatóversenyek, amik a jobb kiemelés 
miatt fontosak, de ott szeretnék lenni a 
jövő évi világbajnokságon és világverse-
nyeken is. A sport mellett a családom, a 
kapcsolatom és persze a barátok töltik ki 
a maradék időmet.

Azt még nem tudom, hogy a verseny-
zés után mit fogok csinálni, szívesen 
maradnék a sportéletben edzőként vagy 
más munkakörben; nem elképzelhetetlen, 
hogy kipróbálom magam valami új dolog-
ban. De ez még a messzi jövő kérdése.

Stábja is gödi: Dobos Gábor szakmai ve-
zető, Dobos Bernadett szakosztályvezető, 
Kis-Simon Ildikó sport mentálhigiénés 
szakember és Monori Dániel edző.

Az olimpia a legelső helyen áll, 
és valószínűleg ott is fog maradni

Ifj. Telegdi Attila elévülhetetlen érdemeket szer-
zett mesteredzőként és szakmai vezetőként is 
a korcsolyázók között
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Nevezhetnénk a gödi sport 
szürke eminenciásának, 
aki a városban ismer mindenkit, 
és a háttérből intézkedve 
támogatja a helyi sportéletet. 
Kollégánk, Vasvári Ferenc 
20 éve vezeti a sportrovatot 
a Gödi Körképben, 
de beszélgetésünk apropóját 
nemcsak ez adta, hiszen mint 
a Magyar Olimpiai Bizottság 
(MOB) kommunikációs 
főmunkatársa, a helyszínen 
asszisztálhatta végig 
a magyar küldöttség sikereit 
a párizsi olimpián.

Sportújságíró – gödi szemüveggel

– Mióta dolgozol a MOB-nak, korábban 
milyen multisporteseményeken jártál?

– Öt év televíziózás, majd 10 év álla-
mi szféra után voltam „jókor jó helyen”, 
a londoni olimpia előtt jelentős átszer-
vezésen esett át a magyar sportirányí-
tás, 2012. április elsején kerültem a civil 
sportszférába, a MOB-nak jókor jött 
a médiás előéletem. Tizenkét év alatt 
több átszervezés is volt, de kommu-
nikációs területen azóta is számítanak 
rám. Mintegy harminc, olimpiai jellegű 
multisportesemény sajtófeladataiban 
vettem részt – ide tartoznak a téli, nyári 
ifjúsági olimpiák és az Európai Ifjúsá-
gi Olimpiai Fesztiválok is –, aminek a 
magyar csapat tekintetében a MOB 
a „gazdája”, ezek közül tíz esetben a 
helyszínen dolgoztam, ebből a párizsi 
volt a harmadik olimpiám.

– Pontosan mi volt a feladatod Pá-
rizsban?

– A MOB-küldöttség, a Magyar 
Olimpiai Csapat egyik sajtósa voltam. 
Ez szervezést, sajtókiszolgálást, tarta-
lomgyártást is magában foglalt. Több 
platformon kommunikáltunk. Milák 
Kristóf vagy Gulyás Michelle győzelmé-
ről épp úgy írtam tudósításokat, mint 
interjút Habsburg György nagykövettel, 
a 10. olimpiáján dolgozó Tállay András 
doktorral, az egészségügyi csapat ve-
zető orvosával vagy a kézilabdázó Imre 
Bence olimpiai ezüstérmes szüleivel. 
Mégis egyik legkedvesebb élményem a 

vitorlások helyszíni tudósítása volt Mar-
seille-ből. A TGV-vel kétszer is meglá-
togattuk őket, egyedüli magyar újság-
íróként voltam ott. Mi már a megnyitó 
előtt egy héttel kiutaztunk. Feladataim 
között volt a hazai és a kinti sajtó tá-
jékoztatása, meghívása, mozgósítása, 
exkluzív tartalmaink megosztása, szö-
vegírás és webszerkesztés. Volt egy 
speciális ötletünk: a kisbuszunkat moz-
gó stúdióvá alakítottuk át, felszereltük 
kamerákkal és belső világítással, és 
mint a sportolókhoz legközelebb lévő 
médiacsapat, hosszabb interjút készít-
ve, hazavittük őket az éremátadás után 
az olimpiai faluba. Remek hangulatban, 
sokszor humoros, nagyon közvetlen 
körülmények között a sofőr szerepét 
vállaltam, nagy élmény volt.

– Milyen sportágak eseményeit lát-
tad a helyszínen, melyek tetszettek a 
legjobban?

– Szinte minden magyar érdekelt-
ségű sportág eseményeit láthattam, 
az „All”-os akkreditációm ezt lehetővé 
tette. A MOB két médiacsapatot moz-
gatott fotóssal, újságíróval és közössé-
gi médiással, számos felületen írtunk, 
posztoltunk, hihetetlen eléréseket pro-
dukáltunk a Team Hungary oldalain. Az 
éremmérkőzéseink, elődöntőink, dön-
tőink prioritást élveztek, ezek sokszor 
azonnali újratervezést igényeltek. Egy 
éremnél nem voltam jelen, a sportlövő 
Major Veronikánál, a többinél igen. Volt 
néhány „ajándék” esemény, például 
strandröplabda vagy USA–Szerbia férfi 
kosár elődöntő Lebrone James-ékkel, 
de a Roland Garroson láttam a Nadal–
Djokovic találkozót is. Ezek felejthetet-
len élmények.

– Milyen volt találkozni a friss magyar 
érmesekkel, hogy láttad kire milyen ha-
tást tett a siker?

– Részesei voltunk azoknak az iga-
zán emberi, megható pillanatoknak, 
amikor például először találkoztak a 
szüleikkel az utcán, amikor Párizs bel-
városában megismerték őket a ma-
gyar szurkolók. Vagy amikor éppen 

A háromszoros olimpiai bajnok vívó 
Szilágyi Áronnal, aki Párizsban csapatban 
ezüstérmet szerzett

Vasvári Ferenc kollégánknak 
a párizsi volt a harmadik olimpiája
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az aranyérmes párbajtőrcsapat tagjai 
megéheztek hajnali egy óra magas-
ságában, megálltunk menet közben 
és gyorséttermi szendvicseket ettek. 
Kós Hubert esetében háromszor is 
megáztunk éjszaka, mire az interjú vé-
gére értünk – az volt az egyedüli gyalo-
gos felvétel. De említhetném a Halász 
Bencével való születésnapi koccintást 
– amiből persze kimaradtam –, vagy 
a taekwondós Márton ikrek örömét, 
Csipes Tamara egyéni hangvételét, és 
emlékezetes marad Rasovszky Kristóf 
feleségének a navigálása. És persze 
felejthetetlen, amikor Gulyás Michelle-t 
az elektromos kisbusszal nulla százalé-
kos töltöttség mellett sikerült kitenni az 
olimpiai faluban Versailles-ból jövet. Az 
interjúkban nagyon megnyíltak, őszin-
te, remek történeteket meséltek el az-
után, hogy néhány órával előzőleg még 
az olimpiai dobogón álltak.

– Hogy tetszett a párizsi lelátók han-
gulata, milyen volt ez az olimpia szerin-
ted a rendezők szempontjából?

– Már a megnyitón érződött a fran-
ciás vonal. A versenyhelyszínek a 
Grand Palais-tól az Alexander hídon, 
az Eiffel-toronnyal a háttérben a Tro-
cadérón, a Szajna-parti kiépített inf-
rastruktúrán keresztül a versailles-i 
kastélyparkig gyönyörűek, felemelőek, 
elegánsak voltak, a megálmodók rend-
kívüli kreativitását dicsérték. A verse-
nyek folyamatos telt ház és jó hangulat 
mellett jól szervezetten folytak, érződött 
a fenntarthatóságra, a zöld olimpiára 
törekvés. Ne felejtsük, két zárt kapus 
Covid-olimpia után jött a párizsi, ráadá-
sul hosszú idő után újra Európában. Az 
önkéntesek kedvesek, de tájékozatla-
nok voltak, viszont megnyugtató volt 
a szemmel látható, jelentős biztonsági 
jelenlét. A házigazdák e tekintetben ha-
talmas munkát végeztek, minden elis-
merést megérdemelnek. Élveztük a 14 
metróvonalat, közúton a lezárt olimpiai 
sávokat. Rengeteget mentünk, gyalog 
több mint 200, autóval, metróval és vo-
nattal több ezer kilométer jött össze a 
három hét alatt.

– Mennyire tudtál külön figyelni a 
gödi illetőségű versenyszámokra, a ju-
dós Pongrácz Bence meccseire vagy a 

kajakos Varga Ádámra, aki gödi edző-
vel, Matyus Zsolttal készül?

– Előzetesen természetesen készül-
tem, de Bence mérkőzését sajnos nem 
láttam, a kajakos döntőnek épp a be-
futójára értem a pályára. Bencével az 
olimpiai falu éttermében találkoztam, 
Zsolttal közösen utaztunk haza az 
Aranygéppel.

– Hány gödi illetőségű sportoló, 
edző, sportvezető, újságíró dolgozott a 
párizsi olimpián?

– Tudomásom szerint öten: egy 
sportoló, egy edző, egy videóbíró és 
két újságíró. Ketten mentek a paralim-
piára is. De nem lövöm le a poént, erről 
részletes írás jelenik meg.

– Összességében hogyan értéke-
led a magyar csapat szereplését az 
olimpián?

– Úgy gondolom, 19 éremmel a 
206 nemzet közül – plusz a menekül-
tek csapata – a tizennegyediknek lenni 
az éremtáblán és tizenharmadiknak a 
pontversenyben nagyon szép ered-
mény. Volt néhány meglepetés, na-
gyon megérintett Vas Kata Blanka és 
Valter Attila országúti bringás és Vadnai 
Jonatán vitorlázó 4. helye. Persze volt, 
ahol a közvélemény egy picit fényesebb 
eredményt várt, de ne legyünk telhetet-
lenek. Ott van például a taekwondós 

arany, ami csodálatos dolog, új sportág 
került fel az ötkarikás térképünkre, és 
az öttusának is nagyon kellett az arany, 
emlékezetesen búcsúztunk a lovaglás-
tól. Már a kijutás is óriási eredmény, na-
gyon sokan éppen csak lemaradtak a 
dobogóról.

– Körülbelül 20 éve vezeted a sport-
rovatot a Gödi Körképben. Milyen gödi 
sportokról/sportolókról írsz legszíve-
sebben?

– Arra törekszem, hogy minél színe-
sebb legyen a tartalom. A versenyspor-
tot, az utánpótlás- vagy szabadidőspor-
tot egyaránt fontosnak tartom, csakúgy, 
mint a csapat- vagy egyéni teljesítmé-
nyeket, a parasportot vagy éppen a 
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„Nagyon megérintett Valter Attila országúti bringás 4. helye”
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sportdiplomáciát. Húsz év alatt közel 
ezer oldalban, mintegy 30 sportágban 
írtam a település sport életéről. Nem a 
főállásom, nem tudok mindenkit azon-
nal megkeresni, minden információ nem 
juthat el azonnal hozzám, de aki szere-
tett volna bekerülni az eredményével, 
örömmel vettem és veszem is; igen jó 
kapcsolatokat építettem ki a két évtized 
alatt, könnyen elérhető vagyok. A sikerek 
megírása mellett szeretem a múltidéző 
cikkeket, interjúkat, felejthetetlen volt pél-
dául a Pro Urbe díjas Bagócsi Sándorral 
készült vagy a Gödi SE száz évét feldol-
gozó írás, ahol jelentős kutatómunkára, 
hiteles forrásokra is szükség volt. Ked-
velem a nem mindennapi történeteket, 
mint amilyen Favágó Öcsié, de megérin-
tett Pongrácz Bence olimpiai kvalifiká-
ciója is. Igyekszem a gödieknek írni, gödi 
szemüvegen keresztül, ehhez, úgy gon-
dolom, gödinek kell lenni. Nagyon színes 
a sportéletünk, szép hagyományaink 
vannak, amit szeretnék az utókornak 
örökül hagyni a lapon keresztül.

– Honnan hozod az elképesztő sport-
rajongásod?

– A sportos életmódot édesapámtól 
kaptam, emellett nagyon mozgékony, 
aktív gyerek voltam, nevelési célzattal 
írattak be a szüleim sportolni. 1981-ből 
datálódik az első „kék könyvem”, még 
FTC-s bélyegzővel. Gimnazistaként 
sportszervezés fakultációra is jártam, 
akkortájt alakult bennem az elképzelés, 
hogy a sportirányításban képzelem el 
a jövőmet. Jött a TF, médiaiskola, és 
úgy gondolom, kitartással, alázattal sok 
minden elérhető.

– Mennyit sikerült a sportok szere-
tetéből átragasztanod a családodra, a 
gyerekeidre, és ki viszi tovább a sta fétát?

– A négy nagykorú, egyetemista 
gyerkőcöm a GSE-ben is sportolt. Any-
nyit kértem tőlük, az érettségiig hetente 
legalább háromszor mozogjanak; ezt túl 
is teljesítették. A legidősebb fiam ősztől 
mesterszakon tanulja a kommunikáci-
ót, nagyobbik lányom az idei tanévben 
befejezi a TF-et, és már a közmédiánál 
dolgozik mint a Nemzeti Sporthíradó 
riportere – a példát a feleségemmel 
együtt szolgáltathattuk.

Balogh Péter Dávid

1.  Melyik a legemlékezetesebb szü-
letésnapi ajándéka?
 – Május végén születtem. Gyermek-
koromtól kezdve nagyon szeretem a 
primőr zöldségeket, gyümölcsöket. 
Talán nyolcéves lehettem, amikor 
egy kiló friss paradicsomot kaptam 
– mai napig szívesen emlékszem 
vissza, nagyon megragadt bennem.

2.  Melyik a kedvenc helye Gödön?
 – Az alsógödi Duna-part. Nem csak a 
kajakozás miatt. Több mint negyven 
éve ott ismertem meg a feleségemet, 
akkor 14 éves voltam. Erika Felsőgö-
dön tanított, a városban ismertebb, 
népszerűbb, mint én vagyok.

3.  Kinek szokta adni az adója egy 
százalékát?
 – Sporttal foglalkozom évtizedek óta, 
így talán adott. A saját egyesületem-
nek, a KSI-nek van egy alapítványa, 
amely nagyon sok fiatal tehetséget 
támogat az egyszázalékos adókkal, 
nekik adom.

4.  Mire sajnálja az időt?
 – Mindenre, aminek nincs kifutása, 
aminek nincs különösebb eredmé-
nye; az olyan időtöltésekre, amik 
nem visznek előre. Így vagyok a sor-
ban állásokkal, néha a kötelező érte-
kezletekkel.

5. Mire nem sajnálja a pénzt?
 – Kertészkedésre. A feleségem bő 
másfél évtizedig Letkésen kapott 
tanári állást, a család odaköltö-
zött. Ekkor voltam edző Szobon. 
Vettem egy félhektáros kis földet, 
azon gazdálkodom azóta is. Kevés 

szabadidőm van, de oda, arra nem 
sajnálom, kikapcsol. Van ott friss 
paradicsom, kis dinnye, szőlő, gyü-
mölcsfák. Gödön kicsi a kertünk, de 
egy kis polikarbonát melegház elfér 
rajta, ott nevelgetem a palántákat. 
Ez a hobbim. 

6.  Milyen fotó a háttérkép a telefon-
ján?
 – Egy sivatagi róka, ami megy a sza-
harai széllel szemben, jelezve, nincs 
akadály. Ez akár lehet jelképes is az 
esetemben: dacolva olykor a nehéz-
ségekkel, küzdeni, de menni előre és 
előre.

7.  Kíváncsiságból kivel cserélne éle-
tet egyetlen napra?
 – Varga Ádi nem szeretnék lenni, azt 
tudom. Arany János viszont igen. 
Zseni volt. Irigylem a szókincsét, a 
nyelvezetét, ahogyan fűzte a mon-
datokat; csodálatos agya, gondol-
kodása volt. Egy napra szívesen a 
bőrébe bújnék.

Vasvári Ferenc

MATYUS ZSOLT kajak-kenu edző. Legismertebb tanítványa, Varga Ádám az elmúlt 
két olimpiáról – Tokióból és Párizsból – egy-egy olimpiai ezüstérmet hozott. Az 55 esz-
tendős szakember ős-gödinek vallja magát, édesanyja is gödi születésű, családjával, 
három gyermekével Felsőgödön él. A kajakozás meghatározó az életében, a sportággal 
Gödön ismerkedett, majd TF-es tanulmányai után sikeres edző lett. Családjával bő más-
fél évtizedig Letkésre, a határ menti börzsönyi településre költöztek, ez időben Szobon 
képezte a fiatalokat, az ifjúsági világbajnok Molnár Péter Rióban olimpiai negyedik lett, de 
tanítványa volt az olimpiai hetedik helyezett Czeiner Benjamin is. 18 éve a KSI mestere, 
a felnőtt férfi kajakosokat edzi. Varga Ádámot olimpián kétszer vezette a dobogóra, aki a 
királyszámban, 1000 méteren a címvédő Kopasz Bálintot is megelőzve lett ezüstérmes 
Párizsban. Az idei Eb-n arany-, a tavalyi világbajnokságon pedig ezüstérmet szerzett.
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KAJAK-KENU

KŐHALMI EMESE ÚJABB FELNŐTT VILÁGBAJNOKI CÍMÉVEL A SPORTÁG ÖRÖKÖS BAJNOKA LETT

Magyarország két arany-, négy ezüst- 
és két bronzéremmel a nemzetek közöt-
ti éremtáblán és a pontversenyben is az 
élen zárt a kajak-kenusok szamarkandi, 
ICF gyorsasági, nem olimpiai számos vi-
lágbajnokságán. A két elsőséget a gödi 
kajakos, Kőhalmi Emese nyerte.

Emese Üzbegisztánban világbajnok 
lett egyesben 1000 méteren, fölényes 
győzelemmel nyerte meg az 5000 mé-
teres távot is, a kajak mix négyessel (2 
fiú, 2 lány) 500 méteren ezüstérmes lett. 
A magyar válogatott legjobbjaként a két 
nap alatt két arany- és egy ezüstérmet 
nyert, összességében hatodik felnőtt vi-
lágbajnoki címét is megszerezte.

A Kovács Katalin Nemzeti Kajak-Ke-
nu Akadémia 22 éves fiatal kajakozója 

csatlakozott a sportág Örökös bajnokai 
közé. Ezt a titulust az olimpiai bajnokok, 

illetve a legalább öt felnőtt világbajnoki 
címet szerző versenyzők kaphatják meg.

KAJAK-KENU

Sinkó Panna az idei kajakos nemzetközi 
sikereit augusztusban a Montemor-o-Vel-
hóban zajló egyetemi kajak-kenu világ-
bajnokságon szerzett bajnoki címével 
gyarapította. A Budapesti Corvinus 
Egye tem gazdaság- és pénzügy-mate-
matikai elemző szakán szeptemberben 
negyedik évét kezdő kajakos korábban a 
Gödi SE, 2022 óta a Lágymányosi Spari 
Vízisport, Diáksport és Szabadidősport 
Egyesület versenyzője.

Panna számára számos szép ered-
ményt hozott a 2024-es esztendő. A 
maraton magyar bajnokságon K2-ben, 
26 kilométeren aranyérmes, a felnőtt 
magyar bajnokságon K2 1000 méteren 
ezüst-, K1 5000 méteren bronzérmes 
lett. Júniusban, a brandenburgi maraton 
világkupán rövid körös versenyben (3,4 
km-en) harmadik, míg a hagyományos 
maratoni távon, 26 km-en negyedik 
helyen futott be. Júliusban a pozna-
ni ECA maraton Európa-bajnokságon 
az U23-as korosztályban K1-ben 22,6 
km-en ezüstérmet, míg felnőtt páros-
ban, 26 km-en bronzérmet szerzett; az 
augusztusi FISU egyetemi vb-n Csépe 
Pannával a párosok versenyét 1000 
méteren megnyerte.

„Belenőttem a kajaksportba, hiszen 
édesapám – akit leginkább Siminek is-
mernek – generációkat nevelt a sportág 
szépségeire, majd vezetett a siker felé a 
Gödi SE kajakos szakosztályában. Ti-
zenegy éves koromban kezdtem kaja-
kozni a szakosztályban, ahol 10 év alatt 
11 magyar bajnoki címet nyertem az 
utánpótlás korosztályokban. Egyetemi 
éveim alatt sem volt kérdés a folytatás. 

Idén nagy segítséget jelentett, hogy a 
MOL – Új Európa Alapítvány támogatá-
sával tudtunk új maraton hajót vásárolni, 
mivel a szakágban nagy a hajók sérülés-
veszélye, az előző a tavalyi évben egy 
balesetben súlyosan meg is sérült. Amíg 
a tanulás mellett belefér az életembe a 
kajakozás, szeretném folytatni. Nagy 
lendületet adnak az idei sikereim, még 
nincs vége, szeptemberben a maraton 
vb-n is szeretnék jól teljesíteni” – mondta 
a Gödi Körképnek Sinkó Panna.

SINKÓ PANNA EGYETEMI VILÁGBAJNOK!

Panna a Kadler Gusztáv Maraton Magyar Bajnokságon. A futószakaszok miatt könnyen sérülnek 
a hajók
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VARGA ZALÁN NEGYEDIK 
A SERDÜLŐ OB-N, IRÁNY AZ ORV!
Július végén Szegeden rendezték az U15–18-
as korosztály legfontosabb éves eseményét, a 
serdülő és ifjúsági magyar bajnokságot. A Gödi 
SE kajak-kenu szakosztálya érmet nem, azon-
ban számos értékes helyezést ért el. Az ob-ra 
81 szakosztály 1067 versenyzőjét nevezték, a 
gödiek 12 versenyzővel érkeztek a Tisza-parti 
városba. Legeredményesebb két negyedik he-
lyével Varga Zalán volt, aki szeptemberben az 
idei Olimpiai Reménységek Versenyén a kajak 
négyessel ezer méteren is rajthoz állhat.

GÖDI SIKEREK A VERŐCEI 
ÉS NŐTINCSI RÉGIÓS VERSENYEN
Az országos bajnokság utáni rövid pihenőt 
követően augusztus végén hagyományosan 
a régiós versenyekkel zárták a nyarat a gödi 
kajakosok. Az augusztus 18-ai Verőce Ku-
pára 13 egyesület 105 kajakosa adta le a 
nevezését, közte 19 gödi fiatal, akik 10 ér-
met szereztek (2, 7, 1). Az augusztus 24-ei, 
8. Nőtincs Kupára, a Wichmann Tamás Em-
lékversenyre 21 egyesület 180 versenyzője 
nevezett, 40 gödi kajakossal, akik 23 érmet 
nyertek (6, 11, 6). Az eredmények a godi-
kajak.hu oldalon megtekinthetők.

KAJAK-KENU: IDÉN IS ITTHON TARTOTTUK A GÖD KUPÁT. Huszonkét éremmel nyerte 
a pontversenyt, s ezzel a XXIX. Göd Kupát a házigazda Gödi SE kajakos szakosztálya. Az utánpótlás 
kajakversenyeket délután szabadidős indiánkenu-futamok követték. Az eseményre (melyen részt vett 
Kammerer Zoltán polgármester is) 13 egyesület – köztük a BKV, az Építők, a Honvéd és a Vasas – 183 
versenyzője, ezenbelül 70 gödi fiatal nevezett. A gödiek 22 éremmel (6, 7, 9) nyertek, a Váci Karakán 2., 
Dunakeszi 3. lett. A gödi győztesek: Kramer-Boga Emma, Benk Emília, Berencsi Boldizsár, Varga Szonja, 
Kovács Merse és Kovács Bozsidár. Az ebédszünetben új nevet avattak Göd nemzetközi bajnokainak már-
ványtábláján. Szabó Vilmos 2021-ben eligazolt a GSE-ből, de utánpótláséveit a gödi műhelyben töltötte, 
nevelőedzője Mizser Diána volt. Miután júliusban ifjúsági Európa-bajnok lett, őt is megilleti az elismerés.

KAJAK-KENU

KÉZILABDA

Augusztus elején Szeged adott otthont a 10–14 
éves korosztály országos bajnokságának, 63 
gödi kajakossal. A Maty-éren 91 egyesület kép-
viseltette magát közel 1900 résztvevővel, de a 
létszám a deszkás (SUP) mezőnyt is magában 
foglalta. Ifjú kajakosaink két bajnoki címet és 
15 érmet szereztek (2, 4, 9), a GSE az éremtáb-
lázaton a 18. helyen végzett (a SUP-verseny és 
a kenu szakág eredményeivel együtt).

Eredmények:
1.  hely: Kecskés Csaba, Garamszegi Ákos, 

Czirbus Máté, Nagy Nimród és Berencsi 
Boldizsár, Szabó Balázs, Kovács Bozsidár, 
Slezsák Tamás.

2.  hely: Stampf Bence, Czirbus, Kecskés, 
Nagy N.; Slezsák Zsombor, Mlinszky Máté, 
Ilyés Vilmos, Stampf Dániel; Kovács Merse, 
Farkas Márton, Kotta Krisztián, Tubak Nim-
ród; Bor Lilien, Kárász-Gyenge Veronika, 
Varga Szonja, Erdős Nóra.

3.  hely: Gyöngyössy Márk; Andor Lilla; 
Kramer-Boga Emma (2x); Erdős N., Imrik 
Maja, Bohus-Magyar Zselyke; Slezsák T.; 
Benk Lóránd; Kovács B.; Kemény Kristóf; 
Timár Huba, Kemény Kristóf, Mészáros-Ko-
máromy Csanád, Benk; Imrik, Kovácsik 
Abigél, Nagy Mikolt, Bohus-Magyar. 

15 ÉREM A GYERMEK ÉS KÖLYÖK OB-RÓL

SZEPTEMBER 15-ÉN INDUL A PONT-
VADÁSZAT. A nyári pihenő után augusztus 
első hetében kezdték a Gödi SE NB II-es felnőtt 
női kézilabdázói a felkészülést az őszi pontvadá-
szatra. „A tavalyi szezonban bajnokságot nyert 
csapatból nem volt távozó, de kapus, szélső és 
belső poszton vannak sérültjeink, így ezekre a 
pozíciókra érkeztek új játékosok. A hathetes 
felkészülési időszakban négy edzőmérkőzést 
játszunk. Az idei szezont szeptember 15-én ide-
genben a Mogyoródi SK vendégeként kezdjük. 
Idei célkitűzésünk a bajnokságban minél jobb 
eredmény elérése” – mondta Tősér Tibor edző.

A srácok egymás utáni harmadik évben nyer-
ték a négyesek 1000 m-es versenyét. Balról 
Slezsák Tamás, Kovács Bozsidár, Berencsi Bol-
dizsár, Szabó Balázs Németh István fejét fogja. 
Edzőjük, Sinkó László nem szerepel a fotón.

Kézilabda-mérkőzések
 Dátum Hazai csapat Vendég csapat Korosztály  
09.15. (16:00) Mogyoródi KSK Gödi SE felnőtt

 09.21. (17:00) Gödi SE BVSC-Zugló felnőtt   
10.05. (17:00) Gödi SE Hatvani KSZSE felnőtt

 10.12. (16:00) VS Dunakeszi Gödi SE felnőtt   
10.18. (18:15) Gödi SE Vác U21 felnőtt

A Göd Kupát 2024-ben a Gödi SE nyerte, a díjat a rendezők képviseletében Pór Miklós szak-
osztályvezető adta át, Pélyi Dávid edző vette át
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HÁROM GÖDI LOVAS JUTOTT A NEMZETI VÁGTA DÖNTŐJÉBE 
Az augusztusi gyenesdiási Festetics Vágta újabb kvalifikációs lehető-
séget jelentett a Nemzeti Vágta döntőjére. Göd színeiben a gyerekhu-
szár kategóriában Telegdi Réka nyert Puszta nyergében, a kishuszárok 
közt Kovács Írisz második lett Bellával, a nagyhuszároknál pedig Keller 
Glenda szerepelt Rolex hátán eredményesen, így mind a hárman kva-
lifikálták magukat a szilvásváradi döntőre. A lovak ifj. Gusztos Gábor és 
feleségének tulajdonai, a tréner Gusztos Zsuzsanna. 

A 17. Nemzeti Vágta döntőjét október 5–6-án rendezik Szilvásvára-
don, a Lipicai Lovasközpontban.

GOLF

A 2024-es magyar profi golfbajnokságot a bükfür-
dői Birdland Golf Klubban rendezték, ahonnan a 
gödi Lugosi testvérpár elhozta a dobogó két ku-
páját is: Balázs 219 ütéssel győzött, Tamás pedig 
a harmadik helyre ért be 227 ütéssel. A verseny 
érdekessége, hogy magyar profi egyesület tagjá-
nak kell lenni a részvételhez, így a profi orosz golf-
versenyző Mikhail Morozov az elmúlt két évben 
meg tudta nyerni a háromnapos viadalt, ezúttal 
pedig második lett 224 ütéssel.

„Nagy kihívás volt Misa ellenfelének lenni, 
ugyanis az elmúlt két évben nem tudtuk megver-
ni ezen a pályán, ami nagyon fekszik neki. Idén 
sikerült egy új pályastratégiával és felkészüléssel 
nagyot hajráznom. Hálás vagyok a sportpszicho-
lógusomnak, dr. Lénárt Ágotának, aki Párizsból, 
az olimpiáról is végig tudta kísérni a versenyemet. 
Beérett a sok munka, az utolsó napi 69 (-3) üté-
ses körömmel öt ütéses vezetéssel nyertem, így 
21 év golfversenyzés és négy nemzeti bajnoksá-
gon elért ezüstérem után végre felértem a csúcs-
ra” – foglalta össze Lugosi Balázs.

LUGOSI BALÁZS NYERTE 
A PROFI MAGYAR BAJNOKSÁGOT

A sportoldalakat írta és összeállította Vasvári Ferenc

SZÍNVONALAS MÉRKŐZÉSEK A REKORD KUPÁN

A 26. alkalommal meghirdetett hagyományos, augusztus 20-i Rekord-Göd 
Asztalitenisz Kupán közel 50 játékos és számos néző vett részt. 

„Külön megköszönöm Gulyás Miklósnak és Járdi Tibornak a verseny 
lebonyolításában nyújtott munkáját. Nagyon jó hangulatban, rendkívül 
színvonalas mérkőzéseken alakultak ki a helyezések; a legmagasabb 
osztályban egy extraligás játékos vitte el a kupát. Idén főleg az igazolt 
kategóriákban indultak sokan, az amatőrök és az ifjúságiak kissé pasz-
szívabbak voltak; bízom benne, jövőre az utóbbiakban is több résztvevő 
lesz” – foglalta össze Fojt Attila szakosztályvezető.

A sportvezető azt is elmondta, a GSE a bajnokságban két csapattal 
vesz részt. „Az első csapatunkat sajnos anyagi okok miatt vissza kellett 
léptetnünk az NB II-ből, így a 2024–25-ös bajnokságban az NB III-ban, a 
másik a Pest Vármegyei I/B osztályban fog versenyezni.”

XXVI. Rekord-Göd Asztalitenisz Kupa, eredmények: 
Gyermek (nem igazolt, 14 éves korig): 1. Németh Botond (Hévízgyörk), 

2. Koczka Bendegúz (Veresegyház), 3. Szabó Konrád (Dunaújváros).
Amatőr (nem igazolt, felnőtt): 1. Bruck Gyula (Budapest), 

2. Tamás Lóránt (Galgamácsa), 3. Katarzyna Sepka (Lengyelország). 
Igazolt (megye, Budapest ker.): 1. Hajbel Erik (Budapest), 

2. Török Attila (Pestújhely), 3. Szántó Gábriel Budai (XI. Ker. SE).
Nyílt (Extraliga, NB, Bp. I. o.): 1. Jeszenszky Dániel (Extraliga), 2. Oroszki Péter 

(Dunakeszi NB I.), 3. Kállai Norbert (BVSC NB I.), Oroszki Viktor (Dunakeszi NB I.).

ASZTALITENISZ

LOVASSPORT

Balról Gulyás Miklós, Kállai Norbert, Oroszki Viktor, Jeszenszky Dániel, Oroszki Péter 
és Fojt Attila.FO
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  GÖDGÖD             SZŐDLIGETSZŐDLIGET 
  Göd, Pesti út 86. Sződliget, Tinódi u. 18–20. 

BELGYÓGYÁSZAT, DIABETOLÓGIA, 
ENDOKRINOLÓGIA (pajzsmirigy) Dr. Yusef Qawyean Szerda, szombat:  9:00–12:00 Szombat: 13:00–14:00

KLINIKAI GYERMEKPSZICHOLÓGIA Ivicsics Edit 
 Bejelentkezés: 06 30 501 1730 Kedd: 13:00–17:00 Szombat: 9:00–11:30

FÜL-ORR-GÉGÉSZET, HOMEOPÁTIA Dr. Szűcs Erika Kedd: 9:00–12:00
SCHÜSSLER TERÁPIA Bejelentkezés: 06 30 914 1236 Csüt.: 13:00–16:00 Csütörtök: 9:00–12:00

ÉRSEBÉSZET, ÉRGYÓGYÁSZAT, SEBÉSZET Dr. Gellért Gábor Kéthetente péntek: Kéthetente péntek:
 osztályvezető főorvos 18:30–19:30 18:30–19:30 

BŐRGYÓGYÁSZAT, KOZMETOLÓGIA, VENEROLÓGIA  Dr. Dragodán Katalin Péntek: 15:00–17:00 –

SZÜLÉSZET-NŐGYÓGYÁSZAT,
GYERMEKNŐGYÓGYÁSZAT  Dr. Kondér Béla Kedd: 18:00–20:00 –

GYÓGYMASSZŐR                                                       Ferenczi Gábor          Csütörtök: 17:00–19:00  Szombat:
 Bejelentkezés: 06 30 183 5791 bejelentkezés szerint bejelentkezés szerint

UROLÓGIA  Dr. Varga Imre Kedd: 16:30–18:00 –

VÉRVÉTEL (beutalóköteles)  Dávid Tamás   Kedd: 6:30–7:30
   Csütörtök: 5:30–6:30 
   bejelentkezés: 06 30 962 9149

LELKI EGÉSZSÉG, MENTÁLHIGIÉNÉS  Medvecky Andrea Hétfő: 13:00–17:00
TANÁCSADÁS COACHING Bejelentkezés: 06 70 426 0070 Szerda: 14:00–19:00  

ÁTVÉTELI PONTKÉNT IS SZÁMÍTHAT RÁNK!      

RENDELJEN WEBÁRUHÁZUNKBAN, FOGLALJA BE VÉNYES GYÓGYSZEREIT, ÉS VEGYE ÁT CSOMAGJÁT GYÓGYSZERTÁRUNKBAN!

TELEFONSZÁM/BEJELENTKEZÉS: +36 27 336 150+36 27 336 150 
www.inczeffypatika.hu

www.benu.hu www.benuveny.hu

Házasságot kötött:
Bokor István és Szabó Ildikó Andrea
Szalai István és Kovács Krisztina
Horváth László Barna és Zsibrita Ágnes Erika
Erki-Kiss András és Böcsödi Edit
Vass Péter József és Csósza Hajnal Mária
Kovács Attila és Benke Bernadett
Lukácsi János és Drajkó Éva Erzsébet
Csávás Lajos Marcell és Bereczki Barbara
Nagy Norbert és Szalay Emőke
Millinghoffer Ferenc és Pongrácz Tímea
Szabó Zsolt és Gyarmati Ildikó
Dr. Govnik Máté és Tisóczki Evelin

Elhunyt: 
Füredi Attiláné sz. Lévai Erzsébet, élt: 83 évet
Mozsolits Károly, élt 66 évet
Liebhart Lászlóné sz. Gombás Angyalka Emília, élt 81 évet

(Csak olyan anyakönyvi híreket tudunk közölni, amely esetekben 

hozzájárultak a helyi újságban való megjelenéshez.)

ANYAKÖNYVI HÍREK (NYÁR)
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Dr. Straub Ákos
FŐORVOS

ORTOPÉD-, BALESETI-, ÁLTALÁNOS SEBÉSZ
ÉS SPORTORVOS

Rendelési idő
kedd-csütörtök 15.00–18.00,szombat 09.00–13.00

Bejelentkezés 08.00–20.00 óra között hétköznap

Képalkotó diagnosztika, csecsemőszűrés,
mozgásszervi panaszok vizsgálata (váll, csípő. térd, stb.),

hyaluronsavas ízületi feltöltés, visszérkezelés,
anyajegyek, bőrhibák eltávolítása, benőtt köröm kezelése

Akadálymentesített, gyönyörű környezet, parkolási lehetőség.

06 20 493-1-593, 06 30 387-44-33
06 27 33-18-18, 06 27 996-175

2132 Göd, Jósika u. 29.
www.drstraub.hu



MÁRVÁNY, GRÁNIT, MÉSZKŐ
síremlékek készítése

Gránit sírkövek
folyamatos
akcióban!
Válogasson 50 db-os 
készleten lévő síremlékünk közül!

ÉPÜLETEK TELJES KÖRŰ MŰKÖVEZÉSE, 
LÉPCSŐK, PULTOK, ABLAKPÁRKÁNYOK 

SZINTE AZONNAL!
Kerítés fedlapok, Medenceszegély

Gránit ablakpárkányok készletről

Műhelyünk a gödi temetőnél található:
Rómaiak útja–Nemeskéri u. sarok

Mobil: 06 20 941 3977
Email: lakatoskalman@freemail.hu

www.koakobonkft.hu
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Tel.: +36 70 282 9879
E-mail: alpaablakvac@gmail.com

MŰANYAG PÁRKÁNY AKCIÓ!MŰANYAG PÁRKÁNY AKCIÓ!
Raktárkészletről!Raktárkészletről!
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FEHÉR ANYAGÁBAN SZÍNEZETT ABLAKPÁRKÁNY:  
Szélességi méret mm-ben bruttó ár 

150 mm-es könyöklő 2440 Ft / fm. 200 mm-es könyöklő 3155 Ft / fm.
250 mm-es könyöklő 3940 Ft / fm. 300 mm-es könyöklő 4640 Ft / fm.
350 mm-es könyöklő 5520 Ft / fm. 400 mm-es könyöklő 6300 Ft / fm.

Párkányvégzáró fehér színben 500 Ft /pár

BUDAPESTRŐL ÉRKEZŐ SZAKBECSÜS FELVÁSÁRLÁST TART 
KORREKT-MEGBIZHATÓ- LEINFORMÁLHATÓ  

 Szeptember 18-án 10–13 óráig. 
Helyszín: Göd, Pesti út 72., Belga Étterem & Bár  

06 70 369 4643 // 06 70 218 4477 // aranyfelvasarlas77@gmail.com 
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Otthonfelújítási 
program 2024

Regisztrálj teljes körű 
tanácsadásunkra!

Göd, Ady Endre út 121.

piramisepitohaz.hu
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